
Příloha č. 1: Tabulka novinových titulků  

DATUM TITULEK 

01.03.2023 Potřebujeme více gymnázií? Děti by neměly u přijímaček závodit, 

říká expert 

16.05.2023 Krátce 

30.01.2023 Pozor, škola může mít i svou část přijímaček 

31.01.2023 Přijímačky jsou čínsky „gaokao“ 

13.02.2023 Boj o gymnázia: málo míst a hodně stresu 

13.02.2023 Boj o gymnázia: málo míst a hodně stresu, chce na ně nejsilnější 

ročník deváťáků. Krize čeká hlavně velká města 

02.03.2023 Nejen gymnázia. Podívejte se, o které obory je největší zájem 

14.03.2023 Deváťáci volí lehčí cestu, gymnáziím mizí zájemci 

15.03.2023 Kurzy k přijímačkám. Rodiče šetří i na nich 

22.03.2023 Rodiče to s přihláškami na střední přetaktizovali 

12.04.2023 Přijímačky na střední školy jsou tu. Výsledky budou známé koncem 

dubna 

02.05.2023 Nepřijali mě. Co s tím? 

02.05.2023 Školáci, kterým nevyšla ani jedna přihláška, ještě mají šanci 

02.05.2023 Chcete se odvolat k výsledkům přijímaček na střední? Prosím, zvažte 

reálné šance svých dětí, říká expertka 

02.05.2023 Žáci mohou začít podávat odvolání proti nepřijetí na středníš kolu 

03.05.2023 Přijímačky bez úspěchu. Co teď? 



04.05.2023 Některé středočeské středníš koly ještě mají místa, kraj zveřejnil 

seznam na webu 

04.05.2023 Příliš mnoho žáků nevzali. Stát zaspal 

04.05.2023 Neúspěšní uchazeči o studium mají ještě šanci 

04.05.2023 Některé středočeské školy ještě mají místa. Kraj zveřejnil seznam na 

webu 

05.05.2023 Středníš koly v kraji ještě mají volná místa 

10.05.2023 Exšéf Cermatu k neúspěchu žáků u přijímaček: Kdo selhal? 

10.05.2023 Praha má smůlu. Přípravky na střední jsou v ní extrém, říká exšéf 

Cermatu 

10.05.2023 Cermat: Středníš koly by měly více připravovat vlastní přijímačky 

12.05.2023 Kraj by chtěl více lyceí, deváťáků ale má ubývat 

14.05.2023 Přijímačky na střední za rok také z angličtiny. Expert: „Testy jsou 

důležité, známky často neodpovídají vědomostem,“ 

15.05.2023 Středočeský kraj postaví dvě gymnázia, další rozšíří 

17.05.2023 Více přihlášek a elektronicky. Přijímací zkoušky se změní 

17.05.2023 Zrušit 9. třídy? Ministr to nevyloučil 

18.05.2023 Deváťáci pod čarou. Rodiče panikaří 

18.05.2023 Pro mladé je to trpká zkušenost s fungováním státu 

18.05.2023 Deváťáci pod čarou, rodiče panikaří, pod tlakem i privátní školy za 

statisíce. „Politici to věděli a nic nedělali,“ zní 

18.05.2023 Míst na středníc hškolách je dost, za nápor mohou příjmačky, tvrdí 

pražský radní pro školství 



18.05.2023 Horor jménem přijímačky pokračuje. Hejtman chce od září ve třídách 

zvýšit počet žáků na 34, situaci řeší i vláda 

19.05.2023 Mají plno, zvýšit kapacitu nechtějí. Pražské středníš koly možnosti 

téměř nevyužily 

19.05.2023 Peripetie přijímaček na střední školy 

19.05.2023 Zápisy brzdí systém, tlak padá na rodiny 

19.05.2023 Systém přijímaček je založený na panice. Letos definitivně 

zkolaboval 

20.05.2023 Škrtnout 9. třídu? Lidovci jsou proti 

22.05.2023 Naděje pro děti a rodiče. Vznikají plány, které pomohou k místu na 

střední 

22.05.2023 Vybírat si školy? To vám zatrhneme, vzkazuje rodičům vláda 

23.05.2023 Z Prahy i do Lanškrouna. Zoufalí rodiče hlásí své děti na školy na 

druhé straně Česka 

23.05.2023 Ministr vysvětluje, jak vyřeší nedostatek míst na středních školách 

24.05.2023 Školy nacpou třídy. Řeší přetlak studentů 

25.05.2023 Praha navýší kapacity tříd na 34 žáků, odborníci se obávají zhoršení 

kvalty výuky 

25.05.2023 Fiala s Bekem řešili s hejtmany přijímačky na střední školy 

25.05.2023 Nedigitalizované přijímačky jsou komplikací, řekl Fiala po jednání 

s kraji 

25.05.2023 Fiala s Bekem řešili s hejtmany přijímačky na střední školy 

26.05.2023 Přeplněné školy? Třetina žáků na to nemá. Je to neskutečný zmatek, 

říká ředitelka 



26.05.2023 SŠ nafouknou třídy na maximum 

26.05.2023 Přijetí 34 žáků do třídy by mohlo snížit kvalitu výuky, obávají se 

zástupci škol 

28.05.2023 Šéf hejtmanů Kuba: Střední Čechy a Praha se školáky zaspaly, vinu 

na nedostatku míst má i vláda 

29.05.2023 Nejsme v krizi. Místa ve školách chybí možná jen v Praze, říká nový 

ministr Bek 

29.05.2023 Letos že je krize? Ta teprve přijde, příští rok nastane na středních 

peklo 

29.05.2023 „Suplujeme stát.“ Středočeský kraj uvolní 90 milionů na rozšíření 

škol 

30.05.2023 Přestávka ve vzdělávání je díra na trhu 

31.05.2023 Míst na gymnáziích ve Zlínském kraji přibylo 

01.06.2023 Obory brali útokem 

03.06.2023 Bek: Nové třídy ještě letos 

05.06.2023 Místo gymplu pracák. Bez podpory a výhod 

05.06.2023 Místo školy na pracák, bez podpory i výhod. Rodiče nepřijatých dětí 

v panice vymýšlí náhradní řešení 

07.06.2023 Gymnázia zůstanou výběrová, učňovské obory ale výrazně 

zredukujeme 

09.06.2023 České školství hledá spásu. Sází na lycea 

09.06.2023 České školství hledá spásu: nadějí jsou lycea. Ministr Bek chce skrze 

ně ulevit přetíženým gymnáziím 

12.06.2023 Přeplněné třídy ztíží výuku 



13.06.2023 V prvním kole přijímaček na SŠ neuspělo 7,6 procenta uchazečů, 

tvrdí průzkum 

14.06.2023 Dotazníky zjistí, kdo se v Praze nedostal na žádnou střední školu 

15.06.2023 Dostudujte si jinde. Soukromá škola po roce zavřela 

15.06.2023 Jak vyřešit peklo přijímaček na střední školy? Musíme znovu 

vymyslet kolo 

15.06.2023 Hledání žáků, kteří se nedostali na žádnou SŠ 

19.06.2023 Soukromá škola zavřela, přesto chce doplatit celé studium 

19.06.2023 Děti nejsou hloupější 

20.06.2023 Bek přeje víceletým gymnáziím 

22.06.2023 Na gymnáziích jsou stále volná místa, hlásí z Prahy i Středočeského 

kraje 

23.06.2023 Praha bude zjišťovat, jaký obor chtějí studovat děti, co se nedostaly 

na střední školu 

24.06.2023 Kraj chce zjistit, o jaké obory mají žáci zájem 

24.06.2023 Město chce zjistit, o jaké obory mají deváťáci zájem 

27.06.2023 UK a Středočeský kraj spustily průzkum, má zmapovat rozhodování 

žáků o volbě střední školy 

07.07.2023 Úleva po přijímačkách. Dětem pracák nehrozí 

19.07.2023 Kolaps se nekonal, pachuť z přijímaček ale zůstala. Jen digitalizace 

chaos nespraví, říkají odborníci 

24.07.2023 Zlepšit kapacitu a duševní zdraví 

29.07.2023 Plán: tři přihlášky, digitálně a vlastní pořadí škol 



22.08.2023 U přijímaček nebude hrát roli vysvědčení 

22.08.2023 Jiné přijímací řízení i platy 

23.08.2023 Odborníci bez pedagogické kvalifikace za katedrou i hybridní výuka. 

Co čeká děti v novém školním roce? 

26.08.2023 Šéf Cermatu: nová pravidla přijímaček 

26.08.2023 Město zkoumá možnosti školství 

01.09.2023 Loterie s přijímačkami. Stát netuší, kolik dětí se nakonec nedostalo 

na střední 

02.09.2023 Bojíme se zmatků s novými přijímačkami, říká šéfka asociace 

ředitelů. Rodičům a studentům mají ušetřit čas i nervy 

04.09.2023 Jak rodiče deváťáků navzdory chaosu dostali děti na střední školu 

05.09.2023 Dlouhé prázdniny za cenu úkolů 

06.09.2023 Statek i hostel. Zoufalé hledání, kam posadit další středoškoláky 

08.09.2023 Z přespolních k nám nenastoupil nikdo. Jak dopadl boj o místa na 

středních školách 

10.09.2023 Vysvědčení u přijímaček na střední bude nepovinné 

26.09.2023 Přijímací zkoušky se změní 

29.09.2023 Revolucionář mezi učiteli. Studenti u nás podnikají, popisuje šéf 

„ajťácké“ školy 

29.09.2023 Střední škola s režimem vysoké. Žáci mají svobodu, na práci 

dostávají omluvenky 

05.10.2023 Tři přihlášky místo dvou. Na střední se bude hlásit nově 

07.10.2023 Nové přijímačky na střední v ohrožení 



21.10.2023 Nejdřív přijímačky, pak přihlášky  

31.10.2023 Co čekat od přijímaček 2024  

31.10.2023 Jak vypadá opravdové dvojjazyčné vzdělávání?  

01.11.2023 Boj o místa a zásadní změny. Jak budou vypadat přijímačky, kolik 

přihlášek mohou žáci podat a jak? 

02.11.2023 Ztrácíme za to body, změny ale byly nutné  

03.11.2023 Přijímačky stihneme, slibuje Bek  

14.11.2023 Rodiče z Prahy a okolí chtějí gymnázia, žáci ale končí na učilištích. 

Míst je málo, ukázal průzkum  

14.11.2023 Dvě pětiny žáků skončily na učilištích, ač chtěli k maturitě 

15.11.2023 Žáci volí jistotu na úkor přání  

18.11.2023 Přijímačky na SŠ: kapacity chybí  

18.11.2023 Přijímačky na SŠ: kapacity chybí. Je zde další silný ročník, 

s navýšením počtu tříd otálí především Praha 

21.11.2023 Jak dobře vybrat SŠ  

21.11.2023 Jak vybrat tu správnou střední školu? Pozor na nový systém 

prioritizace přihlášek, má i své nevýhody 

22.11.2023 Schola Pragensis opět pomůže s výběrem střední školy 

05.12.2023 Cvičné přijímačky sráží nezájem  

05.12.2023 Cvičné přijímačky od Cermatu sráží nezájem, učitelé v nich našli 

chyby. Rodiče raději platí drahé kurzy 

13.12.2023 Přihlášky na střední školy produkují zkreslené informace o poptávce, 

tvrdí odborníci 



16.12.2023 Prezident kývl na tři přihlášky  

19.12.2023 Kouzelné razítko. Rodiče objevili fígl, jak získat více času na 

přijímačky. Poradny jsou zahlcené 

19.12.2023 Jiné přihlášky na SŠ i platy  

21.12.2023 Střední školství se má v dalších letech změnit, vláda schválila 

strategii 

27.12.2023 Co čekat od přijímaček 2024  

28.12.2023 Více přihlášek na střední i vyšší platy pro učitele. Jaké novinky nás 

v novém roce 2024 čekají ve školství 

02.01.2024 Je třeba při volbě školy taktizovat?  

02.01.2024 Změny roku 2024  

04.01.2024 Přetlak na středních: kde má vaše dítě největší šanci na přijetí? 

Podívejte se na přehled nejžádanějších škol 

13.01.2024 Rodiče se přihlášek na střední školu bojí  

13.01.2024 Rodiče se bojí přihlášek na střední školu, otázky vzbuzuje 

„elektronická džungle“ 

17.01.2024 Nové přijímačky stresují nejvíce rodiče na venkově  

23.01.2024 Přihláška na střední jako digitální past  

29.01.2024 Úloha civilních bezpečnostních služeb je nezastupitelná. Stát nikdy 

nezvládne ohlídat vše 

29.01.2024 Nedůvěra žene rodiče k přihlášce na papíře  

29.01.2024 Tento týden se ukáže. Cermat spouští digitální přihlášky na školy, 

obavy ale ženou rodiče k papíru 



29.01.2024 Kapacity SŠ by se příští rok mohly navýšit o 17 tisíc míst 

31.01.2024 Učení bez známek a testů? Zájem sílí 

31.01.2024 Kritické myšlení i kontakty na celý život. Jaká byla soukromá střední 

škola 

01.02.2024 Snad to brzy rozběhnou. Ředitelé jsou ke kolapsu systému přihlášek 

zatím shovívaví 

03.02.2024 Anatomie jednoho e-průšvihu 

03.02.2024 Rodiče už stojí na značkách 

06.02.2024 Drahé zkoušky na SŠ. Pomáhají už i radnice 

07.02.2024 Bek si chce posvítit na zakázky Cermatu 

12.02.2024 Je zázrak, že se přihlašovací systém na střední vůbec spustil, říká 

ministr školství 

13.02.2024 Hlásit se na SŠ lze už jen týden 

16.02.2024 Když si stát dal cer-mat 

19.02.2024 Fígl u přijímaček: více času na testy  

19.02.2024 Fígl u přijímaček: víc času na testy. Rodiče shánějí „papír“ 

z poradny, že dítě má poruchu učení či koncentrace 

22.02.2024 Přihláškový přetlak na víceletá gymnázia 

22.02.2024 Klíčový úkol má ještě Cermat před sebou 

26.02.2024 Nemyslitelné, říká ředitelka k počtu přihlášek na šestileté 

gymnázium 

06.03.2024 Rozpočet ve školství se navýší, peníze navíc by měly jít na 

nepedagogické pracovníky 



08.03.2024 Boj o SŠ: někde je i pět žáků na jedno místo. O jeden typ škol je ještě 

větší zájem než o gymnázia 

11.03.2024 O přijetí na SŠ rozhodnou výsledky přijímaček, priorita až následně 

22.03.2024 Přitažlivost gymnázií zvýraznila třetí volba 

26.03.2024 Dětí je hodně a míst málo  

28.03.2024 Bolest škol: odpolední hlídárny 

30.03.2024 Hit mezi deváťáky: policejní škola 

30.03.2024 Aby se děti v informacích neutopily a poznaly lež. Kritické myšlení 

prověří i učitele 

 



 

Příloha č. 2: Tabulka výstupů – Výbor  

Leden 
 

neproběhl 
   

Únor 
 

neproběhl 
   

Březen 
 

14. 3. 2023 
   

Jednání 
 

25 minut 
   

Celkový 
čas 

 
58 minut  

   

% 
 

43 
   

V debatě  
 

Lenka 

Němcová  vedoucí odboru  nestraník vede debatu 

  

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 1 vstup 

  
Zdeněk Seidl člen výboru  SPD 1 vstup 

  
Jan Čižinský  člen výboru  Praha Sobě 2 vstupy 

   
Důvod Argumenty  Kdo říká  

Březen Hrdina Praha 

má dost míst pro 

Pražské děti 17 000 míst na 11 651 žáků Němcová  

Březen Padouch 
Středočeský 

kraj  

nesaturuje 

poptávku 

Radní Klecanda dodává, že 

Středočeský kraj dle jeho informací 

zrušil několik šestiletých gymnázií bez 

náhrady. Klecanda 

Březen Padouch 
Středočeský 

kraj  

nesaturuje 

poptávku 

ředitelka Němcová uvádí, že 34 % žáků 

1. ročníků dojíždí ze Středočeského 

kraje, dále uvádí, že v některých 

městských částech je to však i přes 50 
Němcová  



%, jako příklad uvádí Radotín. Odbor 

dle slov paní ředitelky Němcové 

apeloval na krajský úřad 

Středočeského kraje, aby posílil 

kapacity na páteřních tratích, jako je 

třeba Beroun. Svůj příspěvek zakončuje 

dovětkem, že HMP dělá maximum pro 

dopravní dostupnost Prahy ze 

Středočeského kraje, není tak divu, že 

do Prahy žáci dojíždějí, musí se s nimi, 

dle slov paní ředitelky, počítat. 

Březen Oběť Žáci 

nedostatek 

kapacit 
  

Duben 
 

18.4. 2023 
   

Jednání 
 

21 minut 
   

Celkový 
čas 

 
98 minut 

   

% 
 

21 
   

V debatě 
 

Lenka Němcová vedoucí odboru nestraník vede debatu 

  
Zdeněk Seidl člen výboru SPD 2 vstupy 

  

Irena Pohl 

Houkalová 

členka výboru 

externistka SPOLU pro Prahu 2 vstupy 

  
Jiří Brůžek předseda výboru Piráti 2 vstupy  

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Duben Hrdina 

Církevní 

a soukromé 

školy 

Nabízejí další 

místa 

Rovněž nabízejí kapacity, navrhuje 

setkání  

Pohl 

Houkalová 

Duben Padouch 
Ministerstvo 

zdravotnictví Hygienické limity 
Jednou z překážek navyšování kapacit 

jsou hygienické limity. Ministerstvo 
Němcová 



zdravotnictví již v problematice 

nedostatečných kapacit středních škol 

zavedlo institut výjimky z hygienických 

požadavků stanovených v zákoně 

o ochraně veřejného zdraví. 

O povolení výjimky rozhoduje místně 

příslušná krajská hygienická stanice 

Duben Oběť 

Praha, 

Středočeský 

kraj, Jihočeský 

kraj 

Neodstatek 

kapacit Specifika krajů Němcová 

Květen 
 

16. 5. 2023 
   

Jednání 
 

73 minut 
   

Celkový 
čas 

 
106 minut 

   

% 
 

77 
   

V debatě 
 

Lenka Němcová vedoucí odboru nestraník vede debatu 

  
IPR hosté nestraník prezentace  

  
Tomáš Veselý 

host, zástupce 

ředitele 

Magistrátu pro 

sekci 

rozhodování 

o území. nestaník 1 vstup 

  
Jiří Brůžek předseda výboru Piráti 4 vstupy 

  
Jan Čižinský člen výboru  Praha Sobě 5 vstupů 

  

Irena Pohl 

Houkalová 

členka výboru 

externistka SPOLU pro Prahu 1 vstup 

  
Jakub Lepš člen výboru  SPOLU pro Prahu 2 vstup 



   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Květen Hrdina Praha 25 nových tříd  

Ředitelka Němcová vysvětluje, že tam 

kde to bylo možné, byly otevřeny třídy 

a dodává, že i kdyby byly k dispozici 

další prostory, Praha trpí 

i nedostatkem pedagogů, což je dle 

jejich slov způsobeno tím, že 

pedagogické fakulty neprodukují 

dostatek absolventů, kteří by následně 

směřovali do praxe. Němcová 

Květen Padouch 
Ministerstvo 

školství  

Nedostatek 

učitelů 

přichází s návrhem obrátit se na MŠMT 

s prosbou o změnu financování 

pedagogických fakult, aby se zvýšil 

prestiž pedagocické profese a dodává, 

že stát tuto problematiku dostatečně 

neřeší. 

Pohl 

Houkalová  

Květen Padouch 
Ministerstvo 

školství  

Nedostatek 

učitelů  

navrhuje, aby radní Klecanda jednal 

s MŠMT ohledně financování 

pedagogických fakult  Lepš 

Květen Oběť Žáci 

nedostatek 

kapacit  
  

Červen 
 

13. 6. 2023 
   

Jednání 
 

36 minut 
   

Celkový 
čas 

 
80 minut 

   

% 
 

29 
   

V debatě 
 

Lenka Němcová vedoucí odboru nestraník vede debatu 

  

Kristýna 

Kopecká 

host, poradkyně 

primátora nestraník 1 vstup 



  
Zdeněk Seidl člen výboru SPD 1 vstup 

  

Irena Pohl 

Houkalová 

členka výboru 

externistka SPOLU pro Prahu 1 vstup 

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Červen Hrdina Praha 

Navýšení o 550 

míst 

střední školy hojně využívají výjimku od 

zřizovatele a navyšují počet žáků ve 

třídě na 34, což v dané chvíli činí asi 

550 míst navíc a informuje, že 

například Gymnázium U Libeňského 

zámku ještě během přijímacího řízení 

otevřelo další třídu Němcová 

Červen Hrdina Radní Klecanda 

jedná o odkupu 

budov x Němcová 

Červen Padouch x x x x 

Červen Oběť Ředitelé SŠ 

administrativní 

zátěž 

popisuje nepřehlednost situace - 2. kolo 

vyhlašuje ředitel dané školy kdykoliv, 

jedná se tedy o nekoordinovaný jev, 

tudíž nelze dělat závěry. Některé školy 

zaznamenaly až 1000 přihlášek 

v druhém kole Němcová 

Červenec 
 

neproběhl - 

prázdniny 
   

Srpen 
 

neproběhl - 

prázdniny 
   

Září 
 

5. 9. 2023 
   

Jednání 
 

28 minut 
   

Celkový 
čas 

 
65 minut 

   



% 
 

43 
   

V debatě 
 

Lenka Němcová vedoucí odboru nestraník vede debatu 

  
Jiří Brůžek předseda výboru Piráti 3 vstupy 

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Září Hrdina x x x x 

Září Padouch 
Ministerstvo 

školství 

rejstříkové 

kapacity 

Rejstříkové kapacity neodpovídají 

reálným kapacitám, brání to 

navyšování kapacit, jelikož dle MŠMT 

máme kapacit dostatek. Němcová 

Září Oběť Žáci 

nedostatečné 

kapacity 

stravovacích 

zařízení 
 

Němcová 

Říjen  
 

17. 10. 2023 
   

Jednání 
 

0 
   

Celkový 
čas 

 
124 minut 

   

% 
 

0 
   

V debatě 
 

téma 

nedostatečných 

kapacit se 

neřešilo 
   

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Říjen  Hrdina x x x x 

Říjen  Padouch x x x x 



Říjen  Oběť x x x x 

Listopad 
 

23. 11. 2023 
   

Jednání 
 

35 minut 
   

Celkový 
čas 

 
63 minut 

   

% 
 

56 
   

V debatě 
 

Lenka Němcová vedoucí odboru nestraník vede debatu 

  
Jiří Brůžek předseda výboru Piráti 2 vstupy 

  

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 2 vstupy 

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Listopad Hrdina Praha 

navyšování 

kapacit 

Paní ředitelka odboru školství 

přednesla bod ke změnám v rejstříku 

škol, kdy se na školách transformují 

obory a zvyšují se počty míst na 

školách, zejména na gymnáziích, ale 

jedná se i o zvýšení kapacity na 

středních odborných školách. Celkem 

se jedná o čtyřletá gymnázia - 172 míst, 

u ostatních odborů o 250. s řediteli 

škol se podařilo vyjednat ještě zvýšení 

kapacity v prvních 3 ročnících 

středních škol. Jiní zřizovatelé chtějí 

navýšit kapacitu škol o 9 tisíc míst. 

Aktuálně se zpracovává 54 žádostí, 

které byly přerušeny do jara. Jedná se 

o navýšení kapacit o 2000 míst 

středních odborných škol, zejména 

oborů sociální práce, IT a pedagogiky. Němcová 



Listopad Padouch 
Ministerstvo 

školství reciprocita oborů 

Ministerstvo trvá na reciprocitě mimo 

oboru „čtyřleté gymnázium“. Němcová 

Listopad Oběť Žáci 

nedostatek 

kapacit 

Středočeský kraj tohle řešit nechce, že 

sami navýšili kapacitu, ale děti nechtějí 

zůstávat ve Středočeském kraji, ale 

chtějí jezdit do Prahy. Klecanda 

Prosinec 
 

23. 11. 2023 
   

Jednání 
 

29 minut 
   

Celkový 
čas 

 
85 minut 

   

% 
 

34 
   

V debatě 
 

Jiří Brůžek předseda výboru Piráti vede debatu 

  

Jiřina 

Hübnerová 

host, odbor 

školství nestraník 4 vstupy 

  

Kateřina 

Ulbrichová 

host, odbor 

školství nestraník 3 vstupy 

  
Jana Komrsková členka výboru Piráti 4 vstupy 

  
Jan Čižinský člen výboru Praha Sobě 5 vstupů 

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Prosinec Hrdina Praha výkup budov 

Pan předseda dodal, že se jedná 

o budov Kodaňská 97 na Praze 10, 

potom Přívozní 1 na Praze 7 a třetí je 

na Praze 7 U Pergamenky 11. 

Pan Čižinský dodal, že počet budov je 

konečný a další už Praha nenajde. Je 

třeba se tam jít podívat, není potřeba to 

kupovat v řádu dnů a hodin. Souhlasí 

ale s tím, že nejde být pod tlakem, 

zároveň se nemá dávat výkupu budov 

Brůžek, 

Čižinský, 

Komrsková 



pro školská zařízení ekonomický smysl. 

Paní náměstkyně dodala, že jsou různé 

možnosti využívání budov a teď 

budova, která je přímo na metru, je 

využívána pouze z 10 % a zbytek je 

prázdný, tak jestli by Praha nechtěla tu 

školu zřídit spíš tam. Je tam prostor pro 

390 dětí. 

Paní místostarostka Plesníková 

podpořila stanovisko paní náměstkyně, 

protože podklady k výkupu budov přišly 

pozdě. Navrhuje zároveň hlasování per 

rollam, pokud by se spěchalo na 

stanovisko výboru. 

Paní náměstkyně dodala, že všichni 

zastupitelé jsou pro rozšiřování 

školských kapacit. 

Pan starosta se přimlouval o co nejužší 

spolupráci s městskými částmi, 

například při rekonstrukcích školských 

budov apod. 

Prosinec Padouch x x x x 

Prosinec Oběť Žáci 

nedostatek 

kapacit 

Odbor školství si vyžádal z ministerstva 

statistiku pojednávající o tom, jakým 

způsobem přešly děti ze základních škol 

na střední školy. Neumístěných dětí na 

střední školy je 280, což je zhruba 

o 100 víc než loňský školní rok. V tomto 

počtu jsou děti, které opravdu nechtějí 

pokračovat anebo děti, které rodiče 

nechají rok doma, pokud se nedostaly 

na preferovanou školu a dítě se o ni 

bude ucházet v dalším roce. Odbor 

zjišťoval, kolik zůstalo na středních 

školách volných míst a těch volných 

míst je 240. Hübnerová 



Prosinec Oběť Azylanti 

nedostatek 

kapacit x x 

Leden 
 

16. 1. 2024 
   

Jednání 
 

0 
   

Celkový 
čas 

 
115 minut 

   

% 
 

0 
   

V debatě 
 

téma 

nedostatečných 

kapacit se 

neřešilo 
   

Leden Hrdina x x x x 

Leden Padouch x x x x 

Leden Obět x x x x 

Únor  
 

neproběhl 
   

Březen 
 

12. 3. 2024 
   

Jednání 
 

22 minut 
   

Celkový 
čas 

 
90 minut 

   

% 
 

24 
   

V debatě 
 

Jiří Brůžek předseda výboru Piráti vede debatu 

  
Lenka Němcová vedoucí odboru nestraník 4 vstupy 

  

Mariana 

Čapková členka výboru Praha Sobě 1 vstup 



  

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 4 vstupy 

  
Jan Čižinský člen výboru Praha Sobě 3 vstupy 

  

Irena Pohl 

Houkalová 

členka výboru 

externistka SPOLU pro Prahu 1 vstup 

  
Zdeněk Seidl člen výboru SPD 2 vstupy 

   
Důvod Argumenty Kdo říká 

Březen 
24 Hrdina x x x x 

Březen 
24 Padouch 

Středočeský 

kraj  

Do Prahy se hlásí 

více dětí ze SčK 

než z Prahy 

Když sečteme žáky í. tříd a místa, žáci 

ze SčK přesahují žáky z Prahy. Od 

Cermatu zatím nejsou podrobné 

výsledky. Klecanda 

Březen 
24 Oběť Žáci 

nedostatečné 

kapacity 

Pan radní Klecanda odpovídá, že 

navýšili kapacity o 1200 míst, 480 bylo 

na školách zřizovaných MHMP . 

Nicméně přihlášky převažují o přes 10 

000 žáků. Výsledky se zpracovávají a je 

potřeba udělat rozbor. Klecanda 

Březen 
24 Oběť Žáci stres 

Paní náměstkyně Komrsková dodává, 

že nikdy nezažila takový stres u dětí, 

jako loni u deváťáků. 

Pan profesor Seidl dodává, že si děti 

musí zvyknout na stres. Komrsková 

 

  



 



Příloha č. 3: Tabulka výstupů – ZHMP 

Leden neproběhlo 
   

Únor neproběhlo 
   

Březen 23. 3. 2023 
   

Jednání 34 minut 
   

Celkový 
čas 712 minut 

   

% 5 
   

V debatě Patrik Nacher zastupitel ANO 3 

 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 1 

 
Mariana Čapková zastupitelka Praha Sobě 1 

 
Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 5 

 
Tomáš Portlík zastupitel SPOLU pro Prahu 2 

 
Zdeněk Seidl zastupitel SPD 1 

 
Ondřej Prokop zastupitel ANO 1 

 
Zdeněk Zajíček zastupitel SPOLU pro Prahu 1 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda 

jsou do něj vkládány 

nadějě 

mám naději, že nový pan radní Klecanda bude 

v tomto mnohem aktivnější, než pan radní 

Šimral. 

Jan 

Čižinský 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda 

přebral resort 

v nelehké situaci 

Já bych vás chtěl poprosit, abychom tady 

nepřijímali v tuto chvíli pro pana Klecandu 

žádné termíny, abychom mu nedávali žádná 

Tomáš 

Portlík 



lasa na krk, protože on má teď relativně 

složitou pozici. Obdivuji jeho odvahu, protože 

správně šel po té věci, nehledal stranickou 

preferenci, Praha s tímto potřebuje pomoct, 

a kdyby ta péče nebyla zanedbaná v minulosti, 

pan Klecanda a kdokoli jiný, kdo by seděl na 

jeho místě, by měl v tuto chvíli lepší výchozí 

pozici. 

Padouch Vít Šimral neplnil své úkoly 

Čte návrh usnesení z června 2022, kdy bylo 

radnímu Vítovi Šimralovi (koalice, STAN) 

uděleno několik úkolů, které ovšem nebyly 

splněny. Oznamuje, že bývalý radní Šimral není 

přítomný na zasedání ZHMP a vyzývá někoho 

z jeho kolegů z Pirátské strany, jestli by mohl 

informovat o vývoji situace. Nikdo se o slovo 

nehlásí 

Patrik 

Nacher 

Padouch Vít Šimral neplnil své úkoly 

protože já jsem z toho trochu nervózní, že my 

přijmeme usnesení, a jen tak se konstatuje, že 

bývalý radní Vít Šimral to nesplnil, a jde se dál, 

tak já nevím, jestli to má smysl, abychom tady 

o těch usneseních hlasovali obecně. 

Patrik 

Nacher 

Padouch Vít Šimral neplnil své úkoly 

to je potřeba prostě přiznat, pan radní Vít 

Šimral prostě usnesení nesplnil, do února tady 

žádný plán podán nebyl. Předpokládal jsem 

samozřejmě, že to bude konkrétní plán, protože 

myslím, že nejsem sám starosta, který dává 

určité možnosti, volá po schůzkách, a já tady 

mám naději, že nový pan radní Klecanda bude 

v tomto mnohem aktivnější, než pan radní 

Šimral. 

Jan 

Čižinský 

Padouch 
Ministerstvo 

zdravotnictví 

přísné hygienické 

požadavky 

Nacher tak pokračuje v informaci ohledně 

velmi přísných hygienických požadavků na 

střední školy a odvolává se na změnu, kterou je 

dle jeho slov potřeba zajistit celostátně. 

Patrik 

Nacher 



Padouch Kolektivní vina 

nebyla nastavena 

pravidla 

Vážené dámy, vážení pánové, nebudu se otáčet 

do minulosti, abych říkal, kdo co udělal špatně, 

protože si myslím, že vina má vždycky nějaký 

kolektivní charakter, že je vždycky potřeba 

podle sebe soudit taky tebe, a když něco dělám, 

tak to chci po ostatních. To je něco, o co jsme 

se tady snažili, co bylo téma opozice, co jsem 

žádal kolegy, abychom udělali nějaké 

normativy, pravidla, rozpočtová pravidla, 

protože teď jsme momentálně v situaci, že 

kapacit máme nedostatek, a tak řešíme, kdo 

koho kde obviní apod. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Stát neposkytuje finance 

Je tady skutečně opravdu plno dětí, o které se 

musíme postarat, ale nikdo nám na to nedává 

finanční prostředky. A jediná odpověď ze státní 

kasy historicky bez kontextu na vládu, abychom 

se tady zase z něčeho neobviňovali, že Praha je 

bohatá. Čili jsou to argumenty, s kterými je 

potřeba se vyrovnat, které je potřeba 

odargumentovat a je potřeba skutečně v tuto 

chvíli získat nějaké finanční prostředky 

z národního programu, nebo nám nebude 

zbývat nic jiného, než usilovat o změnu 

legislativy. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Jan Čižinský 

netáhne za jeden 

provaz 

myslím si, že se v tomto směru nemá chovat 

jako opoziční představitel, protože tady nám 

jde všem o stejnou věc (...) Předpokládám, že se 

zapojíte, že v tom nenecháte svoji kolegyni 

Marianu, která tady dělá maximum, a že 

radnímu Klecandovi budete maximálně 

k dispozici, protože tady, opakuji znovu, jde 

nám o stejný závěr. 

Tomáš 

Portlík 

Oběť Žáci nedostatek kapacit 

Dodává, že situace se musí řešit, míst musí být 

více, jelikož demografická studie jasně 

prokazuje nárůst žáků i v budoucích letech, 

nemalou roli hrají i žáci ze Středočeského kraje 

a tak avizuje, že opravdu může dojít 

Antonín 

Klecanda 



k nedostatku míst na středních školách. Situaci 

trochu uklidňuje statistikou z loňského roku, 

kdy pouze 181 pražských žáků 9. třík 

nenastoupila na žádnou střední školu v Praze, 

ovšem tuto situaci přisuzuje migraci žáků jak 

do Středočeského kraje, tak do zahraničí, celou 

situaci popisuje jako: ,,někdy zbytečnou 

paniku, ale bude to stoupat a místa navýšit 

musíme.” 

Duben 27 .4. 2023 
   

Jednání 0 minut 
   

Celkový 
čas 551 minut 

   

% 0 
   

V debatě téma nedostatečných kapacit se neřešilo 
  

Hrdina x x x x 

Padouch x x x x 

Obět x x x x 

Květen 25. 5. 2023 
   

Jednání 229 
   

Celkový 
čas 1017 minut 

   

% 26 
   

V debatě Patrik Nacher zastupitel ANO 5 

 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 3 



 
Mariana Čapková zastupitelka Praha Sobě 2 

 
Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 3 

 
Tomáš Portlík zastupitel SPOLU pro Prahu 6 

 
Josef Nerušil zastupitel SPD 1 

 
Milan Urban zastupitel SPD 3 

 
Pavel Vyhnánek zastupitel Praha Sobě 3 

 

Alexandra 

Udženija zastupitelka SPOLU pro Prahu 1 

 
Jan Kolář zastupitel ANO 2 

 
Barbora Rázga zastupitelka ANO 3 

 
Renáta Zajíčková host, PSP ČR SPOLU 1 

 
Radmila Kleslová zastupitelka ANO 1 

 
Zdeněk Kovářík radní pro finance SPOLU pro Prahu 1 

 
Daniel Mazur radní pro IT Piráti 1 

 
Jaromír Beránek zastupitel Piráti 1 

 
Zdeněk Zajíček zastupitel SPOLU pro Prahu 1 

 
Lenka Vedralová zastupitelka ANO 1 

 

Gabriela 

Lněničková zastupitelka Piráti 1 

 
Zdeněk Hřib 

náměstek pro 

dopravu Piráti 2 

 
Pavel Mareš zastupitel SPOLU pro Prahu 1 



 
David Bodeček zastupitel BEZPP 1 

 
Zdeněk Seidl zastupitel SPD 1 

 

Zuzana Freitas 

Lopesová zastupitelka Piráti 1 

 

Marcela 

Plesníková zastupitelka ANO 1 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina ANO 

chtějí téma řešit již 

několik let 

hnutí ANO již konzistentně od ledna 2022 

přináší téma nedostatečných kapacit na 

středních školách jako bod jednání, dle jeho 

slov se to podařilo až na 4. pokus. (Politický 

nezájem to řešit) 

Patrik 

Nacher 

Hrdina Praha Sobě mají řešení 

zmapovat možnost navýšení kapacit jako 

takových 

zmapovat kapacitní možnosti středních škol 

s ohledem na naplněnost oborů. K tomuto bodu 

uvádí, že současně vychází naplněnost 

gymnaziálních tříd na 27 žáků na 1 třídu 

gymnázia a kvituje výjimku na 32 až 34 dětí ve 

třídě.  

zmapovat místa v kvintách osmiletých gymnázií 

a tericích šestiletých gymnázií  

zjednodušit hygienické požadavky pro 

zprovoznění nových prostor pro výuku. 

Mariana 

Čapková 

Hrdina Jan Čižinský má budovy na P7 

nabízí radnímu Klecandovi, že HMP může 

odkoupit dvě budovy na Praze 7 (kde je Jan 

Čižinský starostou) a vybudovat v nich nové 

kapacity pro 960 žáků. Pro tyto účely bude 

usilovat, aby z rozpočtu byly vyčleněny 3 

miliardy korun. 

Jan 

Čižinský 



Hrdina 
Antonín 

Klecanda problematiku řeší 

Děkuje, že se v současné koalici téma řeší 

a děkuje radnímu Klecandovi za jeho 

prezentaci. 

Patrik 

Nacher 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda problematiku řeší 

Musím, a teď budu pozitivní, pochválit kolegu 

Klecandu, protože ihned po jeho jmenování do 

funkce jsme na Prahu 9 sezvali starosty, 

domluvili jsme se, že ve spolupráci s IPR, který 

měl kompletní pražská data, propojíme IPR 

a městské části. Jinými slovy, dedukcí, ten 

makro obraz, kolik těch míst kde je potřeba, 

a zároveň jednotlivou zpětnou vazbu z těch 

městských částí, vznikl v podstatě graf, kde 

a jak jsme připraveni. 

Tomáš 

Portlík 

Hrdina Mikuláš Bek 

slíbil alokovat 

finance 

pan profesor Bek, a tady opět musím pochválit, 

protože tak jak jsme dneska seděli a bavili se 

na vládě s ostatními hejtmany, tak ostatní 

hejtmané tento problém Prahy, specifický 

problém respektují, pan Bek je připraven 

zajistit pro to nějaké finanční prostředky, dělá 

pro to maximum a předpokládáme, že se budou 

alokovat směrem k Praze. 

Tomáš 

Portlík 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda problematiku řeší 

,...hlavní kompetence leží ve vašich rukou, 

hlavní úkoly jsou na vás, já si myslím, že 

současný pan radní má odvahu a určitě chuť se 

do toho pustit, mnoho věcí se už rozběhlo. 

Renáta 

Zajíčková 

Hrdina Renáta Zajíčková problematiku řeší 

Můžete počítat s mojí pomocí na té 

zákonodárné úrovni. á vám mohu slíbit, že od 

1. 9. bude platná již nová vyhláška, která 

v podstatě odstraní konkrétní parametry, 

kritéria pro výšky stropů, pro frekvenci 

malování, pro venkovní úpravy, pro barvy 

ploch ve školských objektech, ale třeba 

i parametry, které se týkaly počtu umyvadel, 

anebo záchodů. 

Renáta 

Zajíčková 



Hrdina Vláda problematiku řeší 

Myslím si, že dnešní vláda si to velmi silně 

uvědomuje. Důkazem toho je i dnešní jednání 

pana premiéra, pana ministra školství, 

předsedy Asociace krajů, po tomto jednání byla 

tisková konference, která zase nastavila nebo 

představila nějaké nejbližší kroky a možnosti 

řešení. 

Čili chci říct, že tato vláda se této problematice 

velmi intenzivně věnuje, vnímá ji jako velmi 

vážnou a je jasné, že na řešení se musí podílet 

všechny složky. Čili jak ta celostátní, tak složky 

krajské, ale samozřejmě i úroveň komunální. 

Renáta 

Zajíčková 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda problematiku řeší 

Myslím si, že více důležitá než slova jsou činy. 

Takže pojďme se tímto řídit, a ještě jednou 

děkuji i panu radnímu, že začal tak rychle tuto 

situaci řešit. 

Marcela 

Plesníková 

Padouch 

Politická 

reprezentace 15 

let zpět 

nezájem 

o problematiku 

Víte, toto je problém, který trvá už min. 15 let. 

Politici rádi ukazují různé demografické studie, 

tabulky, rozbory analýzy. Prosím, to, že bude 

přetlak na SŠ v tomto roce, to už jste všichni 

věděli min. před 15 lety, kdy se tato generace 

narodila 

Milan 

Urban 

Padouch 

Politická 

reprezentace 10 

let zpět 

nezájem 

o problematiku 

nemůže současný pan radní Klecanda, nemůže 

za to současný ministr. Tímto si sypu hlavu 

popelem, protože my jsme měli také ministra 

školství za hnutí ANO, takže opravdu je to 

desetiletý problém různých politických stran 

Barbora 

Rázga 

Padouch Bývalé ZHMP 

nezájem 

o problematiku 

jsou tady kolegové, kteří to mohli ovlivnit 

z pozice Rady, byli v koalici, teď jsou v opozici, 

ale ta situace před rokem byla stejná, jako je 

teď.” ,,...politik by měl být i na komunální 

úrovni být konzistentní. A ne podle toho, jestli 

je té chvíli v koalici nebo v opozici.” 

Patrik 

Nacher 



Padouch 

Jan 

Čižinský/Praha 

Sobě 

nezájem 

o problematiku 

Jak kolega Čižinský vždycky vystupuje, nebo 

prezentuje se jako princ na bílém koni, to je 

velmi úsměvné, vzhledem k tomu, že minulé 

období byl součástí koalice, a tuším, že i Praha 

Sobě měla předsedu školského výboru, tak to je 

opravdu výborné. 

Barbora 

Rázga 

Padouch Kolektivní vina 

nezájem 

o problematiku 

je to chyba kolektivního sboru, protože to, co se 

děje, se stát nemuselo. A za to tu odpovědnost 

neseme všichni, ale někteří míně a jiní více. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Kolektivní vina 

nezájem 

o problematiku 

Asi nemá teď cenu si tady říkat, kdo je toho 

viníkem. Byť jsou tady mezi námi lidé, kteří 

v určitém okamžiku byli na úrovni komunální 

politiky, na úrovni krajské politiky, dokonce 

byli na úrovni zákonodárné politiky a mohli 

v té věci něco činit. Myslím si, že se tak nedělo. 

123 

Ale my opravdu nebudeme teď tady hledat ty 

viníky. Ono totiž není vlastně ani možné ukázat 

na jednoho viníka. Ten systém, který je 

nastavený v České republice, a ten systém je 

velmi decentralizovaný, vlastně nenutí kraje, 

které jsou zodpovědné za zřizování středních 

škol, tak činit. Těch důvodů, proč to tak není, je 

více 

Renáta 

Zajíčková 

Padouch Kolektivní vina 

nezájem 

o problematiku 

Já rozumím tomu, že s ministerstvem školství to 

není jednoduchaé, ale mně tato situace trošku 

připomíná každopodzimní nebo 

každolistopadový údiv silničářů, že zase nám 

napadl najednou sníh, a my jsme to nečekali. 

Josef 

Nerušil 

Padouch Jan Čižinský 

nezájem 

o problematiku 

třeba kolega Čižinský tady nebyl poslední čtyři 

roky, on tady vládl osm let, tak to se stalo za tři 

měsíce, když to před tím nebylo. V tomto velká 

pochvala. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Vít Šimral 

nezájem 

o problematiku 
...jsem prostě seděl v koalici čtyři roky 

s kolegou Šimralem, který měl školství na 

Pavel 

Vyhnánek 



starosti, a já tedy rozhodně nemůžu říct, že by 

kapacita středních škol figurovala mezi jeho 

prioritami, a každý, nebo určitý koncepční 

přístup ke školství obecně, že by figuroval mezi 

jeho prioritami. A jediné, co na svoji obhajobu 

mohu říct, že každý, kdo chodil na Radu či na 

porady Rady tehdy, potvrdí, že jsem s ním na 

toto téma míval opravdu velice vášnivé 

názorové výměny, a bohužel jsem nikdy 

nedosáhl toho, ačkoli jsem se snažil a věřím, že 

to mnozí zde potvrdí, tak jsem se opravdu 

svědomitě snažil o to, abych dostal aspoň jeden 

koncepční materiál k rozvoji základního 

a středního školství na území hl. m. Prahy, 

a nikdy jsem ho navzdory opakovaným snahám 

neobdržel, a to si myslím, že je tedy velká 

chyba, protože od toho jsme se měli odrazit, 

a finance jsme mohli řešit následně. Toto se 

bohužel nestal 

Padouch Kolektivní vina exhibování 

Tady si každý přihřívá svoji politickou 

polívčičku. přestaňte tady každý exhibovat, 

a řekněme si, co se opravdu stane a co se udělá. 

Alexandra 

Udženija 

Padouch Jan Čižinský 

nezájem 

o problematiku 

Dále jsem úplně nepochopila pana Čižinského, 

který se svým seskupením byl čtyři roky ve 

vedení radnice, tady apeloval na to, co by se 

mělo, jak by se mělo, ale proč to nedělal ty čtyři 

roky? Proč nevystoupil na každém 

Zastupitelstvu, nebo třeba aspoň jednou za tři 

měsíce, a to co říkal tady, což všechno 

podepisuji a souhlasím, proč neříkal a jeho 

radní, proč na to neapelovali a nenutili Radu 

a třeba pana primátora, aby se tím více zabýval 

a aby se to řešilo. 

Radmila 

Kleslová 

Padouch Středočeský kraj příval studentů 

Není asi potřeba nikoho kritizovat, je potřeba 

si přiznat, že kdybychom se starali jenom 

o Prahu, tak tady nemusíme vlastně ztrácet dvě 

hodiny diskuzí. Tím že se staráme o širší 

Zdeněk 

Kovářík 



prostor, a ten širší prostor ještě navíc je ztížen 

tím, že každý může podat takřka neomezený 

počet přihlášek… 

Padouch MHMP 

nezájem 

o problematiku 

My jsme trošičku zaspali, pan kolega Vyhnánek 

mě poslouchá, to není jeho kritika. Finance 

jsou konzervativní. 

Zdeněk 

Kovářík 

Padouch MŠMT 

struktura 

vzdělávacího 

systému 

Stát vůlí úřednictva MŠMT a na základě 

celostátních školských politik za posledních 30 

let nejméně do roku 2017 aktivně odmítal 

změny ve struktuře středního vzdělávání ve 

školství v Praze, a to i tehdy, kdy se školští 

radní snažili o změny našeho dlouhodobého 

záměru vzdělávání ve prospěch gymnázií. 

Odedávna existoval obrovský převis poptávky 

po všeobecném vzdělávání v Praze, nicméně 

ministerstvo odmítalo navyšování 

gymnaziálních kapacit v Praze s argumentem, 

že, cituji: Téměř už tak tvoří gymnázia největší 

podíl v portfoliu středních škol mezi všemi kraji 

České republiky. Tento přístup se začal měnit 

v minulém volebním období, tím myslím 

volební období sněmovní i pražské. 

Daniel 

Mazur 

Padouch MŠMT 

nezavedení 

digitalizovaného 

přijímacího řízení již 

dříve 

Vůbec nevím, proč Ministerstvo školství, ale 

možná některé kraje včetně Prahy, něco 

takového už dávno nepřipravilo, mohli jsme to 

mít k dispozici. Všechny nástroje z mého 

pohledu jsou opravdu už teď plně funkční. 

Zdeněk 

Zajíček 

Padouch 
Ředitelství silnic 

a dálnic 

regionální 

a dopravní disparita 

Navrhuje, že namísto zkapacitňování dálnic do 

Prahy by se mohla zlepšit dopravní obslužnost 

v rámci Středočeského kraje, a investovat do 

budování a zlepšování kvality středních škol 

v klíčových oblastech Středočeského kraje 

Gabriela 

Lněničková 

Padouch MŠMT reciprocita 

Takže vážení, ministerstvo na naši žádost 

odpovědělo, no jasně, přidejte si maturitní 

obor, ale něco si škrtněte. Ekvivalentní 

Zdeněk 

Hřib 



kapacitu si škrtněte, protože to vyplývá 

z dlouhodobého záměru vzdělávání pro roky 

2019 – 2023 

Padouch 

Politická 

reprezentace před 

15 lety 

nezájem 

o problematiku 

že se to mělo řešit před 15 - 20 lety a pokusy 

před 4 lety: ,,...tak už to bylo stejně tak trošku 

s křížkem po funuse.” 

Zuzana 

Freitas 

Lopesová 

Padouch Vít Šimral neschopný 

Myslím si, že Vítek Šimral je chytrý kluk, ale 

jako exekutivní radní pro školství absolutně 

neschopný, a málo kdy jsem viděl někoho tak 

neschopného, jako byl Vítek. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Média panika 

Myslím si, že nepřispíváme k tomu, když 

medializujeme, jak se to neřešilo, jak se to 

neřeší, jak je to špatně a jak se ty děti nikam 

nedostanou. Jsem dost přesvědčený, že ty děti 

se někam dostanou. 

Antonín 

Klecanda 

Oběť Žáci 

nedostatek kapacit, 

přihlášky 

,pokud jste sledovali ty kauzy v médiích, tak 

víte, že skutečně ten problém s přihláškami, 

s kolováním přihlášek a především pak 

s nejasnostmi ohledně kapacit středních škol, 

ale ono se to týká i základních, je skutečně 

vážné. Je potřeba to nebrat na lehkou váhu. Tak 

se o tom pojďme bavit. Jan Kolář 

Oběť Žáci 

analogový systém 

přijímacího řízení 

dále diskutoval o problémech s aktuálním 

systémem přijímacího řízení na střední školy, 

který je analogový a neumožňuje digitální 

odeslání. Uvedl, že vzhledem k množství žáků 

z jiných krajů a způsobu přijímacího řízení 

nemusí být kapacity středních škol dostatečné. 

Antonín 

Klecanda 

Oběť Střední školy 

analogový systém 

přijímacího řízení 

Uvedl, že digitalizace zápisu je zásadní a nutná 

pro snížení stresu a zmatku během procesu 

přijímacího řízení. Na toto konto dodal, že 

průměrná střední škola utratí kolem 150 – 200 

tisíc korun jen za poštovné v rámci přijímacího 

řízení, digitalizace by tak mohla významně 

Antonín 

Klecanda 



snížit tyto náklady a ušetřit peníze státu. 

Digitalizovaný zápis by rád zavedl i u 

základních a mateřských škol. 

Oběť Žáci dopravní dostupnost 

Když se ptáte rodičů, tak oni i přesto, že jsou 

z Prahy docela daleko, tak pro ně dopravní 

obslužnost do Prahy je lepší, než do jejich 

nejbližšího jiného města, kde třeba nějaké 

gymnázium je.” A dodává, že pokud se nic 

nezmění, příští rok budou opět sedět na ZHMP 

a projednávat ty samé věci 

Patrik 

Nacher 

Oběť Žáci problém se neřešil 

skoro to vypadá, že tady zase zaznívá, že 

situace je nadmíru výtečná. Není. Nejsem 

vůbec v klidu, protože pražské rodiny jsou 

v extrémním stresu a skutečně se to nesmí 

nechat vyhnít, jako to bylo v minulých letech 

Jan 

Čižinský 

Oběť HMP 

nedostatek financí 

od státu/EU 

Myslím si, že jste to všichni mediálně 

zaznamenali, poněvadž jsme věděli, že bez 

pomoci Ministerstva školství se zkrátka Praha 

finančně a ekonomicky neobejde, a tady je 

potřeba zmínit ještě jeden důležitý fakt, protože 

jsou to čísla, která byla opět ignorována, že 

v Praze ten problém je vlastně největší. Pak je 

nějak významný ve Středočeském kraji. Ale 

zatímco do Středočeského kraje na ty kapacity 

teklo několik miliard korun, protože může 

čerpat z evropských fondů, do Prahy netekla 

ani koruna. 

Tomáš 

Portlík 

Oběť Žáci stres 

Mě to mrzí, a já vám řeknu proč. Protože i já 

jsem si to prošla se svojí mladší dcerou. A vy 

vůbec nevíte mnozí z vás, co to je za stres pro 

rodiče, a hlavně pro to dítě. Dva roky jsem ji 

dostávala zpátky do normálního života, aby 

nabyla sebevědomí. 

Alexandra 

Udženija 

Oběť Žáci problém se neřešil 
Rozumím všem rodičům, že jim je v podstatě 

jedno, kdo za to může, kdo tu byl, ale že chtějí, 

Radmila 

Kleslová 



aby se situace zlepšila, ale já doufám, že tady 

teď k tomu nakročíme a že ti rodiče tady aspoň 

trochu vidí, že ta snaha Zastupitelstva je, že ty 

programy, které se tady prezentují, budou 

někam směřovat, a že tady nikdo nechce v tom 

jejich děti nechat. 

Oběť Žáci mrhání potenciálem 

..Často se v posledních dnech objevují 

v médiích informace, že zde vlastně mrháme 

potenciálem našich dětí a mnohými talenty. Je 

to nepochybně pravda a měli bychom se 

pokusit najít skutečně co nejrychleji řešení… 

Jaromír 

Beránek 

Červen 22. 6. 2023 
   

Jednání 5 
   

Celkový 
čas 960 

   

% 0,5 
   

V debatě Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 3 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina Praha Sobě našli školské budovy 

Našli jsme budovy, kde by bylo možné 

gymnázia nebo SŠ zřídit. 

Jan 

Čižinský 

Padouch MŠMT neposkytne finance 

e to bod, který tady byl už minule. Proč ho 

navrhujeme, navrhujeme ho ze dvou důvodů. 

Zaprvé, mezitím proběhl dotazník ohledně 

kapacit, ohledně toho, jestli se žáci 9. tříd 

dostali, nebo ne. A zadruhé, proběhla schůzka 

s ministerstvem ohledně financování. Podle 

našich informací ta schůzka nedopadla dobře, 

tudíž finance na řešení v tuto chvíli nejsou. 

Takže cílem toho bodu by bylo také najít 

financování třeba na ty návrhy, které jsme panu 

radnímu předali. Našli jsme budovy, kde by 

Jan 

Čižinský 



bylo možné gymnázia nebo SŠ zřídit. Rád bych 

to navrhl jako 1. bod pana radního Klecandy. 

Padouch 
Antonín 

Klecanda 

nechce bod 

projednávat 

bych čekal od pana radního Klecandy, že to 

zařadí sám. Že se chytne za nos, on byl vlastně 

skoro jediný, kdo hlasoval dokonce proti tomu, 

aby se to projednávalo. To je, myslím, světový 

unikát, že radní pro školství, který má situaci, 

že tisíce lidí mají pocit, že si z nich dělají 

legraci, tak on hlasuje proti tomu, aby se čísla 

projednávala na Zastupitelstvu. 

Jan 

Čižinský 

Obět Žáci a rodiče 

Klecanda nechce 

bod projednávat 

že tisíce lidí mají pocit, že si z nich dělají 

legraci 

Jan 

Čižinský 

Červenec 
neproběhlo – 

prázdniny 
   

Srpen 
neproběhlo – 

prázdniny 
   

Září 14. 9. 2023 
   

Jednání 6 
   

Celkový 
čas 774 

   

% 0,8 
   

V debatě Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 1 

 
Patrik Nacher zastupitel ANO 2 

 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 2 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda 

chce podat ucelené 

informace 
Za prvé je tam všechno dobře popsáno, a za 

druhé v případě, že budete mít otázky ke 

Antonín 

Klecanda 



kapacitám, jak to dopadlo, tak to ještě doteď 

nevíme. Školy budou ze školních matrik 

podávat výkazy k 30. 9. Ono si to ještě teď stále 

sedá, některé školy ještě přijímají žáky, někteří 

nevědí, co s propadlíky, kteří propadli a není 

pro ně místo v dalších třídách, protože se 

naplnily po 32, 34. Takže si myslím, že by ten 

bod neměl být předřazen, nechal bych ho 

k informaci a v říjnu nebo v listopadu můžeme 

dát bod do řádného projednání, kde vám 

poskytneme konkrétní čísla, jak to vypadá na 

příští rok. 

Padouch 
ZHMP/Antonín 

Klecanda 

důležitý tisk se 

neprojednává 

Schválně se na to podívejte, že v bodech pro 

informaci, když se podíváte a srovnáte to 

s body, které jsou k projednání, tak mám pocit, 

že nejdůležitější body jsou právě tady. To to by 

mě docela zajímalo, jak se ten program 

sestavova 

Patrik 

Nacher 

Padouch MŠMT reciprocita míst 

nyní jsme mohli navyšovat počty na 

gymnáziích, ale nemohli jsme navyšovat na 

středních odborných školách. Tam byla jenom 

reciprocita, neboli když jsme na jedné škole 

přidali místa pro zdravotní sestry, tak na druhé 

jsme je museli ubrat. Nenavýšili nám to. My 

proto chceme v dlouhodobém záměru, 

abychom měli jako Praha právo navyšovat i na 

těchto středních školách ta místa 

Antonín 

Klecanda 

Obět Rodiče nemají informace 

teď se budou rozkoukávat rodiče 

středoškoláků, jak budou řešit budoucnost 

svých dětí. 

Jan 

Čižinský 

Obět Rodiče nemají informace 

Myslím si, že to rodičům dlužíme, a mělo by 

tady zaznít na mikrofon, co se všechno děje a co 

všechno se přijalo v rámci usnesení v bodě, 

který navrhlo hnutí ANO na jednom 

z předchozích Zastupitelstev. A ne, že to bude 

jen pro informaci. 

Patrik 

Nacher 



Říjen 26. 10. 2023 
   

Jednání 109 

41 minut prezentace 

Klecanda 
  

Celkový 
čas 1113 

   

% 10 
   

V debatě 
Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 7 

 
Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 3 

 
Radomír Nepil zastupitel ANO 1 

 
Barbora Rázga zastupitelka ANO 1 

 
Václav Bílek zastupitel ANO 1 

 
Radmila Kleslová zastupitelka ANO 1 

 

Marcela 

Plesníková zastupitelka ANO 1 

 
Jiří Brůžek předseda výboru Piráti 1 

 
Pavel Zelenka zastupitel Praha Sobě 6 

 
Ondřej Prokop zastupitel ANO 1 

 
Tomáš Portlík zastupitel SPOLU pro Prahu 2 

 
Lucie Kubesa zastupitelka SPOLU pro Prahu 1 

 
Radmila Kleslová zastupitelka ANO 1 

 
Zdeněk Kovářík radní pro finance SPOLU pro Prahu 1 

 
Pavel Mareš zastupitel SPOLU pro Prahu 1 



 
Daniel Mazur radní pro IT Piráti 1 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina Praha Zvyšování kapacit připravené projekty 

Antonín 

Klecanda 

Hrdina Praha 

Nákup budovy 

v Kodaňské ulici 

Předpoklad je, že tato budova by byla pro 600 

žáků. A máme dohodu s paní ředitelkou Střední 

zdravotnické školy v Ruské, která je vlastně 

naproti, že by tuto budovu chtěla a rozšířila by 

tam své obory. 

Antonín 

Klecanda 

Hrdina Praha 

Nákup dalších 

budov Přes 1,5 milionu na žáka 

Antonín 

Klecanda 

Hrdina Praha 

Výstavba nových 

budov Březiněves, Újezd u Průhonic, Šebereov 

Antonín 

Klecanda 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda 

zajištuje pozemky 

pro budoucí 

výstavby 

Diskutuji s městskými částmi, máme možnost 

výměny pozemků v Horních Počernicích. Horní 

Počernice získají pozemky poměrně o velké 

rozloze, veřejné vybavenosti a dala by se tam 

umístit střední škola. 

V Kolodějích mají pozemky, na kterých se 

uvažuje o střední škole, jenomže ta by musela 

proběhnout změna územního plánu. Víme, že 

pozemky jsou také vPraze na Barrandově, kde 

bude a je výstavba, které by se také daly použít 

pro střední školy. Jak jsem uváděl, tak žáci 

nebudou přibývat jenom teď rok, dva, tři, ale 

budou přibývat následujících devět let. Proto 

řešíme i zajištění pozemků pro jednotlivé školy 

do budoucna. 

Antonín 

Klecanda 

Hrdina Soukromé školy mají kapacity 

Takže já bych neignoroval soukromé školy. 

V případě, že chtějí navýšit kapacitu a mají 

svoje prostory, tak je důležité jim to umožnit. 

A potom také je důležitým faktem, že některé 

soukromé školy se specializovaly na to, že měly 

Antonín 

Klecanda 



nižší počet žáků ve třídě a dneska to chtějí 

navýšit. A říkají, že když měli dlouhodobě 15 

žáků ve třídě, že půjdou na 25, chtějí zvednout 

kapacitu, tak tam si myslím, že je to také velmi 

vhodné, když mají prostory, aby tu kapacitu 

zvedly. 

Hrdina Praha 

přiznává, že nemá 

kapacity 

Já jsem si z toho odnesl, že tam byla věta, že 

tedy kapacity středních škol nejsou dostatečné. 

To si myslím, že je dobře, že to město je 

schopno takhle prohlásit. 

Jan 

Čižinský 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda 

zájem 

o problematiku 

Já bych také poděkovala za prezentaci, seděla 

jsem tady celou dobu, dívala jsem se 

a poslouchala. Bylo to pro mě velice poučné. 

Takže moc děkuji a také bych potom poprosila, 

kdyby to bylo možné, o tu prezentaci. Ráda 

bych ji měla, protože je velice pěkná. 

Radmila 

Kleslová 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda, SML 

zájem 

o problematiku 

Já se přidám k předřečníkům a chtěla bych 

panu radnímu a jeho kolektivu, protože musíme 

zmínit i odbor školství, za poskytnutou 

prezentaci. Je vidět, že konečně se tomu začal 

někdo pořádně věnovat, narozdíl od minulého 

volebního období. 

Marcela 

Plesníková 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda politické postavení 

A tohle je potřeba řešit systémově a ta aktivita 

musí vzejít z vaší společné spolupráce s vaším 

kolegou radním. A chci připomenout, že 

politicky teď máte jedinečnou šanci, protože ta 

koalice na Středočeském kraji, v Praze i na 

vládě a tudíž i ve sněmovně, je úplně stejná. 

A měli byste vynaložit veškerou energii k tomu, 

abyste případné legislativní změny prosadili 

tak, aby bylo možné tenhle problém systémově 

řešit. A nejenom reagovat ad hoc. 

Pavel 

Zelenka 

Hrdina 
Antonín 

Klecanda pracuje s fakty 

A zejména na ní oceňuji to, že jste pracoval 

s fakty, a ne s emocemi. To je pro mě velice 

důležité. Ačkoliv školství je záležitost spíše 

Lucie 

Kubesa 



emocionálního charakteru, zde jste se opravdu 

zaměřil na fakta. 

Hrdina CERMAT 

digitalizované 

přihlášky 

Ale jinak k té digitální přihlášce, ti, co jdou na 

klasické, tak si vyberou 3 školy. Dělají tam 

prioritizaci, určí, která je první, druhá a třetí. 

Nestane se tak, že by žák s 81 body se nedostal 

na žádné gymnázium proto, že si dal pouze 

elitní. Takže když si dá první tři, tak by se mělo 

aspoň na jedno dostat, když zrovna to první 

bude třeba to, kde bylo potřeba velké množství 

bodů, tak třeba se dostane na to druhé. Ta 

digitalizace doopravdy tomu pomůže. A pro ty 

školy odpadnou zápisové lístky. Takže ta 

digitalizace by tomu měla výrazně pomoci. 

A nejen těm školám se zápisovými lístky a těm 

žákům a těm rodičům, že odpadne stres, ale 

i těm krajům. Protože kraje budou mít přehled, 

kam ti žáci doopravdy chtěli a chtějí. 

Antonín 

Klecanda 

Hrdina CERMAT 

digitalizované 

přihlášky 

Přeji vám, pane radní, aby dobře dopadla ta 

elektronizace už v tom letošním školním roce, 

protože to byl ten neuralgický bod, který vás na 

veřejnosti stavěl do defenzivy, do kouta, ale 

vlastně neprávem. Takže ať nám to všem letos 

vyjde. 

Pavel 

Mareš 

Padouch Stát nedostatek financí 

již v dlouhodobém záměru z roku 2019 bylo 

jasně definováno, že kapacity na středních 

školách budou nedostatečné, dlouhodobý 

záměr 2019-2023 si stanovil jako prioritu 

zvyšovat kapacity, avšak to se nestalo. Dle slov 

radního Klecandy nebylo vyřešeno ani 

financování školské infrastruktury, jak 

u středních, tak i základních a mateřských škol. 

Zmiňuje potřebu nutnosti zřídit státní fond 

školské infrastrukutry, protože obce mají 

připravené projekty, ovšem chybí jim na ně 

finance. 

Antonín 

Klecanda 



Padouch MŠMT 

změna školní 

docházky 8+2 

Kdyby ten systém byl, tak v Praze bychom 

museli, kdybychom brali 4 roky, že by tato 

změna probíhala, navýšit kapacitu o 16 000 

míst. Když to zjednodušeně vezmeme, tak kdyby 

to vyšlo velmi levně, tak by to bylo 16 miliard, 

ale spíš více. A k obdobnému navýšení by 

muselo dojít i ve středních Čechách. 

Myslím si, že ukončení 9. tříd je v tomto 

případě hrozbou, protože tam tu kapacitu 

nejsme schopni navýšit. Mimoto, jak už teď 

musíme navýšit kapacitu, tak kdyby přišlo to 8 

+ 2, tak máme i nedostatek vhodných pozemků 

a chybějící projekty. 

Antonín 

Klecanda 

Padouch Zdeněk Kovářík nedostatek financí 

na pana radního pro finance, bych měl ruku z té 

pomyslné kasy otevřenou, protože na konci se 

nám to vrátí. To je hezké, že tady děláme 

spoustu veřejně prospěšných akcí, ale pokud 

nebudeme mít vzdělané děti nebo pokud 

nebudeme mít možnost vzdělání pro naše děti, 

tak například krásy Vltavské filharmonie 

rozhodně nedocení, když to řeknu takhle. 

Radomír 

Nepil 

Padouch Středočeský kraj 

měl by se podílet na 

financování 

další jsem se chtěl zeptat, zda se jedná se 

Středočeským krajem na tom, aby se 

Středočeský kraj podílel též na financování 

středního školství v hlavním městě Praze? 

Václav 

Bílek 

Padouch 

Politická 

reprezentace více 

než 5 let zpět 

nezájem 

o problematiku 

ten problém, který tady je se školstvím, zkrátka 

není problém, který trvá měsíc nebo dva. Ale že 

to je věc, která tady padla, která je zanedbaná 

déle než čtyři pět let 

Tomáš 

Portlík 

Padouch 
Bývalá politická 

reprezentace 

nezájem 

o problematiku 

A ještě jedna důležitá věc, a tím už budu končit, 

že kapacity nejsou dostatečné, asi víme. Ale 

zároveň také víme, že to nevzniklo s nástupem 

pana radního do funkce. Takže, pane radní, já 

jsem připravena vám v této věci pomoci, jak 

radou, možná dobrou, možná ne úplně dobrou, 

Lucie 

Kubesa 



ale samozřejmě i ráda přiložím ruku k dílu 

a pomohu vám. 

Padouch Středočeský kraj 

měl by se podílet na 

financování 

pak je tady otázka, jestli by se to nemělo řešit 

na vládní úrovni, nebo jiným způsobem, aby to 

zase neleželo jenom na Praze. Ale aby i střední 

Čechy se podílely na financování těch škol. 

Radmila 

Kleslová 

Padouch Středočeský kraj okrádá Prahu 

Středočeši zaprvé, kromě toho, že mi začali 

vysvětlovat, jak je Praha bohatá a jak nás à 

priori okradou v rozpočtovém určení daní, 

protože střední Čechy jsou jeden z krajů, který 

do sněmovny podal návrh, aby okradli Prahu, 

dostali peníze na náš úkor, k tomu jednání mě 

kupodivu nepozvali. 

Ale zato mě pozvali ke spoustě jiných jednání, 

která byla méně problematická. Jen 

upozorňuji, že střední Čechy přece mají 

kapacitu, dokonce dostatek středočeské 

kapacity v Kutné Hoře, v Čáslavi, například 

v Rakovníku. Akorát že fungování školství 

a středního školství je takzvaně dostředné. 

Když jsem jim sdělil sladké tajemství, že míra 

účasti mezi kraji roste s integrací hromadné 

dopravy, tak mi sdělili sladké tajemství, že to je 

sice pravda, ale že jim na to mám dát peníze. 

Protože Praha je přece bohatá a oni jsou přece 

chudí. Takže debatovat se Středočechy o tom, 

že tomu pomohou, je vcelku zbytečné. Oni to 

mohou udělat tak, že se nám v parlamentu 

pokusí ukrást peníze. 

Zdeněk 

Kovářík 

Padouch Stát okrádá Prahu 

Mimochodem, když v parlamentu cokoliv 

otevřeme jako Praha, tak to ve svém vlastním 

důsledku bude znamenat, že nám ukradnou 

peníze. Pan kolega Nacher to zkusil, ostatně 

pan kolega Čižinský, když byl poslancem, tak 

také bojoval, a ty výsledky nejsou šťastné. A je 

to úplně jedno, z které jsme politické strany. 

Zdeněk 

Kovářík 



Jestli žijete v domnění, že nás má parlament 

rád, na to teda zapomeňte. 

Padouch Středočeský kraj 

měl by se podílet na 

financování 

A jejich názor je, že oni mají připraveny 

obdobně projekty jako my a chtějí finance. 

Naopak řekl, že chtějí finance od nás, přesně, 

jak říká kolega Kovářík, jako od Prahy, protože 

jsme ti bohatí. Že se nám uleví na provozu, když 

oni postaví školy apod. 

Antonín 

Klecanda 

Padouch Stát nedostatek financí 

Se státem jednáme. Zatím historicky naposledy 

Praha dostala od státu nějaké finance na 

školství v roce 2016. Od té doby nikdy Praha 

od státu nedostala už nic. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Městské části nedostatek financí 

Samotné městské části samozřejmě nejsou 

schopny ze svého rozpočtu nové kapacity 

financovat a stavět nové stavby, proto je nutné, 

aby jim poskytl finance kraj, neboli hlavní 

město Praha. A ideálně by to měl být podle 

mého státu, jelikož tady je spádová turistika 

a do Prahy chodí velké množství žáků 

a studentů ze Středočeského kraje. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Žáci demografický vývoj 

Vidíme tady v podstatě lineární nárůst oproti 

celorepublikovému, kde po nárůstu bude 

schodek a půjde to dolů, tak doopravdy v Praze 

a ve středních Čechách v následujících devíti 

letech ty počty dolů nepůjdou. Budou stále jen 

stoupat a žáci v devátých třídách nám budou 

stále přibývat. Takže každý rok budeme 

potřebovat více míst na středních školách. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Pražští žáci neexistuje spádovost 

jelikož musíme počítat s těmi dětmi ze středních 

Čech, protože neexistuje spádovost ve středním 

školství a není jak zvýhodnit třeba děti z Prahy, 

tak ty kapacity mohou být nedostatečné. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Středočeští žáci 

struktura nabídky 

oborů 
Struktura nabídky ve Středočeském kraji tomu 

neodpovídá. Když si tady srovnáme sloupečky, 

Antonín 

Klecanda 



tak struktura nabídky gymnázií v celém 

Středočeském kraji je jenom 11 %. Kdežto tam 

máme 19 % žáků, kteří chtějí na střední školy. 

6 % chce na lycea, ta lycea zhruba odpovídají 

tomu počtu, 38 % mají nabídky středních 

odborných škol. Ale pozor, tady 57 % má 

zájem. Takže hodně se nám liší nabídka 

s poptávkou. 

A co asi je nejvyšší počet, tak střední Čechy 

mají 40 % tříletých učebních oborů, ale když se 

kouknete na zájem, tak ten je pouze 10%. Takže 

ve středních Čechách se nám výrazně liší 

nabídka s poptávkou. Nejen že je tam přetlak 

dětí, ale ještě se nám tam liší nabídka 

s poptávkou, proto nám tolik žáků jezdí do 

Prahy. 

Obět Žáci nezaměstnanost 

máme ale i v maturitních oborech 

nezaměstnané. Například ekologie a životní 

prostředí je maturitní obor, který nám generuje 

nezaměstnané. Prostě ti lidé se v oboru 

životního prostředí neuplatní. 

Neuplatní se bohužel poslední dobou ani 

v hotelnictví a ekonomii a podnikání. Buď jdou 

do jiných oborů, popřípadě na začátku jsou 

nezaměstnaní, pak další rok se dostanou na 

vysokou školu. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Žáci nedostatek kapacit 

je potřeba navýšit kapacitu o 12 000 míst. Což 

vůbec nezní hezky, ale on to není jen ten prvák, 

ti žáci jdou do druháku, třeťáku a čtvrťáku, 

a proto z těch 3000 se nám stává 12 000 míst. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Žáci nezaměstnanost 

My jsme ještě zjišťovali, jak je na tom úřad 

práce, tak tam skutečně to z nuly stouplo po 

čtyřech na 35 žáků, kteří jsou teď na úřadu 

práce. Což je vykřičník, že nedostatek středních 

škol se bohužel přelévá i na úřad práce. 

Jan 

Čižinský 



Obět Školy nedostatek učitelů 

y budeme navyšovat kapacity, ale bude 

problém, kdo nám tam bude učit. Již teď se 

potýkáme s nedostatkem pedagogických 

pracovníků. Víme, že jsou nedostatečně 

placeni. A hlavně i personál, který je také 

nedostatečně ohodnocen, a hlavně budou 

snižovány jejich počty. Takže to jenom dávám 

ke zvážení. 

Marcela 

Plesníková 

Obět Školy nedostatek učitelů 

A stejně tak jako kolegyně Plesníková bych 

chtěl apelovat na to, že budeme potřebovat 

učitele. A k tomu budou potřeba byty pro ty 

učitele, abychom na to pamatovali v těch jiných 

oblastech. Jiří Brůžek 

Obět Městské části nedostatek financí 

Ale v tomhle směru je potřeba, abychom si pak 

řekli i definici těch financí, protože se ukazuje, 

že řada menších městských částí nemá finanční 

prostředky na to, aby si zaplatily projektovou 

dokumentaci. Často musí porušovat 

rozpočtovou kázeň. 

Tomáš 

Portlík 

Obět Praha nedostatek financí 

Když jim vysvětluji – a mám materiály i díky 

Pavlovi Vyhnánkovi, i díky kolegu Kováříkovi, 

že Praha je doopravdy z hlediska HDP na tom 

špatně, ne dobře, tak se vysmějí. Řeknou, že oni 

jsou na pokraji a že my jsme schopní dělat 

i různou infrastrukturu k nim apod. 

Antonín 

Klecanda 

Obět 
Antonín 

Klecanda pozice 

Přeji vám, pane radní, aby dobře dopadla ta 

elektronizace už v tom letošním školním roce, 

protože to byl ten neuralgický bod, který vás na 

veřejnosti stavěl do defenzivy, do kouta, ale 

vlastně neprávem. Takže ať nám to všem letos 

vyjde. 

Pavel 

Mareš 

Obět Žáci dostupnost škol 

V minulosti jsme měli školy, například nahoře 

na Vidouli, které zanikly jen proto, že žáci se 

tam nemohli dobře dostat. Takže my třeba 

uvažujeme i o budově na Vidouli, abychom tam 

Antonín 

Klecanda 



znovu dali školu, ale museli bychom tam 

nějakým stylem dostat MHD. Protože to žáci 

mají 20 minut do kopce pěšky, tak si tu školu 

prostě nevyberou. 

Listopad 16. 11. 2023 
   

Jednání 0 
   

Celkový 
čas 826 

   

% 0 
   

V debatě 
téma se 

neprojednávalo 
   

Hrdina x x x x 

Padouch x x x x 

Obět x x x x 

Prosinec 14. 12. 2023 
   

Jednání 7 minut 
   

Celkový 
čas 1048 minut 

   

% 0,7 
   

V debatě Tomáš Portlík zastupitel SPOLU pro Prahu 1 

 
Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 1 

 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 2 

 
Adam Scheinherr zastupitel Praha Sobě 2 



  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina 
Kovářík, 

Klecanda problém řeší 

bych chtěl i kolegu Kováříka společně 

s kolegou Klecandou pochválit za to, že školám 

se velmi pečlivě věnují, ať už na úrovni 

středního školství, anebo na úrovni základního, 

protože to, že tam ty finance budou potřeba, to 

si myslím, že je zcela zjevné 

Tomáš 

Portlík 

Padouch 

Předchozí 

politická 

reprezentace 

nezájem 

o problematiku 

a kdyby se tady čtyři roky nebo i déle nespalo, 

tak si myslím, že jsme mohli být v podstatně 

lepší fázi připravenosti včetně rozpočtových 

nákladů. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch 
Antonín 

Klecanda 

nemá finance na 

školy 

přiznal jste, že máte připraveny dva projekty 

středních škol, pochopil jsem, základní 

a střední škola Březiněves a střední škola na 

Praze 13, ty jsou připraveny k zahájení 

realizace, a vy je aktuálně brzdíte a nestavíte ty 

školy v této situaci, protože na ně nemáte 

finance. Pochopil jsem to správně? Jsou to 

jediné dva projekty, které máte připravené, a vy 

jste je zmrazil. 

Adam 

Scheinherr 

Obět x x x x 

Leden 25. 1. 2024 
   

Jednání 3 minut 
   

Celkový 
čas 1046 minut 

   

% 0,3 
   

V debatě Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 1 

 

Kamila 

Matějková zastupitelka Praha Sobě 2 



 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 2 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina x x x x 

Padouch Stát nedostatek financí 

Problém je, kde sebrat finance na to navýšení, 

protože my ty obory, které zmiňujete, máme 

poměrně zatížené dětmi z ostatních krajů. 

A proto jsme říkali například i při jednání 

s Asociací krajů, že Praha doopravdy 

potřebuje peníze i od státu, aby mohla 

navyšovat tyto obory. 

Antonín 

Klecanda 

Obět 

Děti se 

zdravotním či 

mentálním 

postižením nedostatek kapacit 

Počty těch dětí samozřejmě stoupají i u těchto 

znevýhodněných dětí, které jdou často ze 

speciálních škol. Počty oborů, na které se 

mohou hlásit, jsou velmi omezené. Zároveň 

o těch dětech víme, protože musejí dlouhodobě 

docházet do speciálních pedagogických center, 

aby se mohly přihlásit na éčkové obory. Na tyto 

obory se dostanou pouze v případě, že mají 

doporučení. Tak můj dotaz zní, jestli se zvýšily 

kapacity v těchto oborech a jestli se plánuje 

dlouhodobě rozšiřovat počty oborů. Protože ty 

možnosti jsou v tuto chvíli omezené a třeba to, 

že si děti mohou dát 3 přihlášky, tak nic moc 

neřeší, protože de facto 

Kamila 

Matějková 

Únor 22. 2. 2024 
   

Jednání 19 minut 
   

Celkový 

čas 730 minut 
   

% 2,6 
   

V debatě Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 4 



 
Pavel Zelenka zastupitel Praha Sobě 1 

 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 2 

 
Pavel Vyhnánek zastupitel Praha Sobě 1 

 
Adam Scheinherr zastupitel Praha Sobě 1 

 
Tomáš Portlík zastupitel SPOLU pro Prahu 1 

 
Radomír Nepil zastupitel ANO 2 

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina Praha 

navýšení kapacit 

o 1200 

Já jsem ty kapacity tady několikrát prezentoval. 

Víme, že jsme navýšili o 1200, musí se 

navyšovat samozřejmě dál. Těch 1200 je 

samozřejmě víc než předchozí 4 roky, jaké bylo 

navýšení. 

Antonín 

Klecanda 

Padouch MŠMT/MF Nedostatek financí 

Praha přišla o 457 milionů korun rozhodnutím 

ministra školství, potažmo ministra financí. 

A je potřeba to řešit, protože městské části na 

to finance nemají. 

Jan 

Čižinský 

Padouch 

Antonín 

Klecanda nechodí na výbor 

Rozuměl jsem tedy správně, že radní udělá 

lépe, když nepůjde na výbor a bude radši 

pracovat anebo dělat něco pořádného. To tady 

zaznělo. Chápu to tak, že když radní jde na 

výbor, tak dělá něco nepořádného nebo se 

fláká. Ta věta tady zazněla, že je lepší, když 

radní na výbor nechodí a raději pracuje. 

Pavel 

Vyhnánek 

Padouch 

Antonín 

Klecanda neřeší problematiku 

Já jsem chtěl zareagovat na pana radního 

Klecandu, protože on má uvnitř v sobě nějaký 

osobní problém se mnou a musí ho tady 

filtrovat přes křižovatku Přátelství. Tak ať si to 

tady vyjasníme, protože už to tu zmiňuje 

poněkolikáte. Namísto toho, aby třeba řešil 

Adam 

Scheinherr 



kapacitu škol a odpovídal, jaké budovy už má 

vykoupené nebo kde už skutečně staví. 

Padouch 

Antonín 

Klecanda neřeší problematiku 

Já jsem měl naději, když si tady vzal slovo pan 

radní Klecanda, tak jsem myslel, že promluví 

o kapacitách středních škol. A bohužel se 

ukázalo, že máme bohužel radního, který se 

neumí ovládat a zaútočil na Adama 

Scheinherra. Pak ještě šel k jeho lavici a byl, 

musím říct, velmi zajímavý výstup. Ale já jsem 

skutečně očekával, že tady řekne něco 

o středních školách. 

Jan 

Čižinský 

Padouch MŠMT nedostatek financí 

Čili tady je skutečně potřeba se s vládou 

dohodnout. Já nejsem defétista, rozumím tomu, 

že i pro Ministerstvo školství je těžké sestavit 

v rámci úspor i konsolidačních balíčků, které 

prostě po těch letech vyhazování něco musí 

všechny stát. Akorát si myslím, že školství je 

oblast, na které skutečně nemáme šetřit, stejně 

jako ve finále i pak ta sociálka, pokud to 

dokážeme. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Stát nedostatek financí 

já tedy vlastně si nevzpomenu ani na jednu věc, 

a zejména jako co se týče financování, řešili 

jsme spádovost „Středočechů“ ohledně 

středních škol, prostě tyto věci se neposunuly 

jakoby nikam. Já nevím, jestli je to tím, že málo 

„křičíme“ směrem k vládě, to si nemyslím. 

Myslím si, že koalice apeluje, nebo vláda je 

naopak jakoby hluchá směrem jakoby 

k potřebám Prahy, ale jakoby ty věci se 

neposouvají. 

Radomír 

Nepil 

Padouch Středočeský kraj 

nepodílí se na 

financováná 

Ale skutečně finance na Středočechy putují do 

středních Čech, nikoli do Prahy. A to že si tady 

koupí cigára nebo žvejkačku ten Středočech, 

tak to nás nevytrhne, protože rozpočtové určení 

daní jde skutečně jakoby do středočeského 

rozpočtu. 

Radomír 

Nepil 



Obět Městské části Nedostatek financí 

Praha přišla o 457 milionů korun rozhodnutím 

ministra školství, potažmo ministra financí. 

A je potřeba to řešit, protože městské části na 

to finance nemají. 

Jan 

Čižinský 

Obět Žáci Nedostatek financí 

Určitě naše děti jsou to nejcennější, co máme, 

ale tak se podívejte, jak se k nim chováme, když 

jde o výdaje na školství a na dostavbu 

potřebných kapacit. Ty zmučené děti v 9. třídě, 

kteří teď čekají přijímačky, tak těm tedy tímhle 

přístupem nakládáme pekelně. 

Pavel 

Zelenka 

Obět Žáci Nedostatek kapacit 

Nám chybí zhruba 12– 20 000 míst na SŠ, což 

jsem vám promítal, a proto ty budovy 

doopravdy nakoupit musíme. 

Antonín 

Klecanda 

Obět Žáci 

nezájem 

o problematiku 

A já si myslím, že to skutečně Pražany velmi 

zajímá, jak se město připravilo na nové kolo 

přijímacích zkoušek. Teď to řeší všechny 

rodiny, které mají deváťáky, sedmáky a páťáky. 

A je to mimořádné téma. A měli bychom si to 

tady říci a měli bychom vědět, v jakém je to 

stavu. 

Jan 

Čižinský 

Obět Praha 

financuje 

Středočeský kraj 

Ale skutečně finance na Středočechy putují do 

středních Čech, nikoli do Prahy. A to že si tady 

koupí cigára nebo žvejkačku ten Středočech, 

tak to nás nevytrhne, protože rozpočtové určení 

daní jde skutečně jakoby do středočeského 

rozpočtu. 

Radomír 

Nepil 

Obět Žáci 

nezájem 

o problematiku 

Já bych se chtěl zastat těch dětí, které se hlásí 

na střední školy. Letos jich bude o tisíc víc než 

minulý rok, a potom každý rok o 500 více. A ten 

čas tady hraje poměrně velkou roli. Teď to 

vlastně pět měsíců visí trochu v meziprázdnu, 

a je to prostě hrozná škoda. Tak chci prostě 

apelovat na to, ať už to co nejdřív dostane ty 

posudky a přijde to sem na jednání. 

Jan 

Čižinský 



Březen 21. 3. 2024 
   

Jednání 64 
   

Celkový 
čas 1179 

   

% 5,4 
   

V debatě Jan Čižinský zastupitel Praha Sobě 11 

 
Tomáš Portlík zastupitel SPOLU pro Prahu 10 

 

Antonín 

Klecanda radní pro školství STAN 2 

 
Martin Benkovič zastupitel ANO 3 

 
Adam Scheinerr zastupitel Praha Sobě 4 

 
Zdeněk Kovářík radní pro finance SPOLU pro Prahu 1 

 
Patrik Nacher zastupitel ANO 2 

 
Jiří Brůžek předseda výboru Piráti 2 

 
Zdeněk Sediů zastupitel SPD 1 

     

  
Důvod Argumenty Kdo říká 

Hrdina Jan Čižinský 

chce problematiku 

řešit 

Dál bych chtěl konstatovat, že to tady řeším už 

3 roky. Nejprve jsme apelovali na pana radního 

Šimrala, teď apelujeme na pana radního 

Klecandu, mezitím se skokově situace zhoršuje. 

Jan 

Čižinský 

Hrdina Praha 

navýšení kapacit 

o 1200 

Dále bych chtěl upozornit, že jsme navýšili 

kapacitu středních škol za poslední rok o 1200 

žáků. Jen si to srovnejte s tím, jak se 

navyšovalo předchozí léta. Takové navýšení 

nikdy nebylo. A na pražských školách, 

Antonín 

Klecanda 



a převážně gymnáziích, ta kapacita byla 

bezmála navýšena o 450 míst. Takže doopravdy 

o to navýšení se snažíme a připravujeme další 

projekty na rozšíření kapacit gymnázií 

a středních škol. 

Hrdina Praha nákup budov 

My v tomto směru makáme. Budou to ty nákupy 

budov. Bude potřeba, aby tamhle Adam trošku 

přidal na majetkovém výboru. 

Tomáš 

Portlík 

Hrdina Praha Sobě našla řešení 

Řešení: my jsme tady před rokem přinesli dvě 

budovy jako řešení. A já tady říkám a urguji, 11 

měsíců se s tím nic neděje. My jsme řešení 

přinesli. Ne že nepřinesli, přinesli. A téměř rok 

se promrhal. A vzhledem k tomu, že jsme řešení 

přinesli, a nic se neděje, tak tady chci usnesení, 

co jiného než usnesení Zastupitelstvo dělá. 

Takže já tady naprosto odmítám tezi Tomáše 

Portlíka, že snaha o usnesení je populismus. To 

tady můžeme celé rozpustit. 

Jan 

Čižinský 

Hrdina ANO 

chce problematiku 

řešit 

Říkám to tady 5,5 posledních let, už bude půl 

dvanácté, zase se tu bavíme o programu přes 

dvě a půl hodiny. My se tady meritorně bavíme 

o tématu, ke kterému nemůžeme přijmout žádné 

usnesení, nic. 

Tak ten bod prosím zařaďte, budeme se o tom 

bavit. Jinak připomenu, že jediný, kdo tady 

autenticky upozorňuje na kapacity na středních 

školách, opakovaně, včetně toho, že v Praze 

studuje přes 40 % studentů ze středních Čech, 

respektive 40 % studentů ze středních Čech 

studuje v Praze, a 60 % u sebe doma ve 

středních Čechách. Tak jsme my jako opozice, 

kteří jsme byli v opozici v minulém volebním 

období a jsme i nyní. 

Patrik 

Nacher 

Hrdina Praha Sobě 

chtěla řešit už před 3 

lety 

Před třemi lety na Zastupitelstvech v dubnu 

a červnu jsme přijali usnesení, že to chceme 

řešit, že chceme přesná čísla. To znamená, 3 

Jan 

Čižinský 



roky to tady řeším. A na tomhle jednání 

Zastupitelstva je to úplně jednoduché. 

Padouch Praha 

nezájem 

o problematiku 

To, co se v současné době děje, tak tisíce dětí 

se připravují na přijímací zkoušky a tady se 

skutečně děje zločin. Ta nečinnost tohoto města 

je zločinem. Ty kapacity nevycházejí, je to horší 

než loni, horší než předloni. Je to horší než loni 

o 500 míst, protože počet uchazečů stoupl 

o 1000 a počet míst jenom asi o 480. 

11 měsíců není tohle město schopné koupit 

vytipované budovy. A tady je to ve velkém 

kontrastu s tím, jak se daří procesovat koupi 

sídla magistrátu. Což jde rychle, ale budovy 

pro střední školy, to jde hrozně pomalu, 

respektive to vůbec nejde. 

Jan 

Čižinský 

Padouch Kolektivní vina 

nezájem 

o problematiku 

Já vůbec nezávidím kolegovi Klecandovi, že do 

tohoto rychlíku naběhl a v relativně krátkém 

čase musí řešit spoustu problémů, které tu byly 

zanechány, za které jsme odpovědni úplně 

všichni. Někteří více, někteří méně, ale jak 

známo, zastupitelská odpovědnost má 

kolektivní hodnotu, čili každý svým způsobem. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Zdeněk Kovářík nedostatek financí 

Všichni, kdo jste navštívili pana radního 

Kováříka a chtěli jste po něm peníze na školu, 

tak jste měli zážitek podobný. A to bez ohledu 

na to, jestli jste v opozici, nebo v koalici: 

„Nemám, nedám, nevím, musíte to 

zprojektovat“. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Současné ZHMP 

nezájem 

o problematiku 

A tak vlastně skutečně je nepochopitelné, že 

v případě koupě budov pro SŠ se 11 měsíců 

nedostal tisk na Zastupitelstvo. To znamená, že 

v případě dětí, které dělají přijímačky, není pro 

ně dost míst, tak se 11 měsíců nedostal tisk na 

Zastupitelstvo. A teď, když máme koupit sídlo 

úřadu, což je chvályhodná iniciativa, tak to jde 

rychleji. 

Jan 

Čižinský 



Já bych byl rád, kdyby mi někdo objasnil, jak je 

možné, že střední školy 11 měsíců neumíme 

koupit. A sídlo úřadu najednou procesovat 

umíme. Kde je ta chyba? Kdo tu chybu udělal? 

Padouch Středočeský kraj neexistuje spádovost 

A kde je ten největší problém, je to, že 

neexistuje nic jako spádovost. 

Protože jestliže před 3 lety šlo do Prahy více 

jak 5000 dětí z ostatních krajů, loni 7000, tak 

letos už jsme přes 11 000 žáků z ostatních 

krajů. V případě, že máme už 19 500 míst pro 

našich 12 500 Pražanů, tak by to mělo 

pohodlně stačit. Bohužel, jelikož jen u té první 

volby je bezmála 23 000 žáků, tak už teď víme, 

že to stačit nebude. A je pravda, že se musíme 

bavit buď o nějaké spádovosti, anebo že stát 

zřídí fond rozvoje technické infrastruktury, 

abychom to měli z čeho stavět. 

Antonín 

Klecanda 

Padouch Středočeský kraj neexistuje spádovost 

Pořád zaznívá to stejné: "Míst je dost, ale 

Středočeši". Takže to musíme řešit se 

středočeským krajem dohromady, ale musíme 

zvládnout ty kapacity udělat. Jinak je to zločin 

na těch dětech. 

Jan 

Čižinský 

Padouch 
Praha Sobě 

minulé období 

nezájem 

o problematiku 

Musíme to řešit, Honzo, proto, že v těch 4 

letech se to neřešilo. A já tady nebudu útočný 

a nebudu říkat, kdo to řešit měl, a neřešil, ale 

proto to musíme řešit. A kdyby to vyřešilo 

jednoduché usnesení a dohodli jsme se 

v minulém období, když jsem vám říkal – 

bacha, se školami je problém, bude problém se 

středními – a ještě do toho naběhla ta 

ukrajinská vlna, která tu Prahu nadměrně 

zatěžuje, tak by tomu usnesení nepomohlo. 

Bohužel – a teď to nemyslím vůbec ve zlém – vy 

jste v tomhle směru neodpracovali nic. Vy se 

dneska divíte, že chci někde nějaké normativy 

Tomáš 

Portlík 



Padouch Současné ZHMP 

nezájem 

o problematiku 

Řešení: my jsme tady před rokem přinesli dvě 

budovy jako řešení. A já tady říkám a urguji, 11 

měsíců se s tím nic neděje. My jsme řešení 

přinesli. Ne že nepřinesli, přinesli. A téměř rok 

se promrhal. A vzhledem k tomu, že jsme řešení 

přinesli, a nic se neděje, tak tady chci usnesení, 

co jiného než usnesení Zastupitelstvo dělá. 

Takže já tady naprosto odmítám tezi Tomáše 

Portlíka, že snaha o usnesení je populismus. To 

tady můžeme celé rozpustit. 

Jan 

Čižinský 

Padouch Současná koalice 

nekoupila budovu 

u Pergamenky 

Rozumím tomu, co tady pan Čižinský říká, že je 

potřeba navyšovat kapacity a, milá koalice, co 

vlastně pro to děláte? Za mě děláte málo. 

Musím říct, že my jsme na výboru pro správu 

majetku v prosinci roku 2023 schválili, nebo 

doporučili ke koupi k úplatnému nabytí 

nemovitost na adrese U Pergamenky, Praha 7. 

Mám pocit, že od té doby se nic nestalo. 

Martin 

Benkovič 

Padouch Současná koalice 

nedokáže se 

dohodnout 

A pokud chybí politická dohoda, na které to 

vázne už několik měsíců z vaší strany, tak to 

pojďme tady prodiskutovat. Pojďme najít 

většinu, aby se ty budovy odsouhlasily 

a konečně byl dostatek kapacit ve školství. 

Adam 

Scheinherr 

Padouch Předchozí koalice 

nezájem 

o problematiku 

Pane kolego, zameťte si před vlastním prahem, 

stejně jako v minulém volebním období, kdy 

tady dneska řešíme problémy koalice minulé. 

Já s tím problém nemám, jsem na to zvyklý, 

protože veřejná správa je kontinuální a přenáší 

se zodpovědnost z jedné na druhou, bez ohledu 

na to, kdo za co může. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch Šimral, Klecanda tvrdí, že míst je dost 

já tady na to upozorňuji společně s ostatními 3 

roky. A z úst radních, nejprve radního Šimrala, 

potom radního Klecandy, ještě minulý rok 

zaznívalo, že míst je dost. To je za tím 

problémem. Mě by to opravdu zajímalo, jak to 

Jan 

Čižinský 



tedy s těmi budovami je, proč tady nemůžeme 

aspoň jednou projednat? 

Padouch Současná koalice 

nedokáže se 

dohodnout 

A vy tady pořád dokola omíláte, my 

potřebujeme klid v koalici. Dobrý, tak jo, 

potřebujete, tak teď nám tady řekněte na 

mikrofon, kdo vás tak trápí v té koalici? Kdo 

nechce navyšovat kapacity středního školství? 

Kdo to je? Je to TOP 09, KDU? Já prosím pana 

radního Klecandu, aby vystoupil a vyjádřil se 

k tomu, protože on je předkladatel. On je 

předkladatel, on za to zodpovídá. A přijde mi 

skoro až trapné, aby vás tady opozice 

přemlouvala k tomu, abyste něco dělali. To 

takhle být nemá. 

Martin 

Benkovič 

Padouch Středočeský kraj příval studentů 

42 % přihlášených studentů na střední školy 

v Praze není z Prahy. Skvělé. Počet 

přihlášených osob podle CERMATu překračuje 

počet osob v daném věku o 12 250 proti počtu 

osob z "taťáku". Skvělé. Za toto obojí může 

Praha? No nepochybně nemůže. 

Zdeněk 

Kovářík 

Padouch Středočeský kraj příval studentů 

Já jsem několikrát řekl, že v případě, že Praha 

by byla samostatným ostrovem, tak je dostatek 

kapacit. A na tom si trvám. Nikdy jsem neřekl, 

že jich je dostatečný počet v případě, že 

neexistuje spádovost apod. 

Antonín 

Klecanda 

Padouch 
Antonín 

Klecanda nechce zařadit bod 

Teď vlastně tady jde o to, že radní Klecanda 

nechce bod zařadit, protože vlastně nevím 

proč? Protože třeba v tom bodě bychom se 

mohli bavit o tom, proč ta čísla nevychází. A že 

třeba nevychází také kvůli tomu, že se děti z 2. 

ročníků hlásí zase do prvních. To znamená, že 

se ta sněhová koule nabaluje a těch uchazečů 

je stále víc. 

Jan 

Čižinský 

Padouch Jan Čižinský 

neřeší problém ve 

výboru 
A chtěl bych poprosit pana starostu Čižinského, 

jestli by byl tak hodný a příště na výboru pro Jiří Brůžek 



výchovu a vzdělávání tohle téma otevřel. On ho 

tam otevřel, nicméně ta diskuse, kterou jsem 

tam očekával, tak neproběhla. 

Padouch Středočeský kraj příval studentů 

Nicméně se vrátím vždycky k tomu číslu, pro 

kolik lidí ještě budeme zajišťovat školství? My 

máme v Praze 22 000 míst na středních 

školách. Jiří Brůžek 

Padouch Šimral, Klecanda 

nezájem 

o problematiku 

Já tady tři roky se svými kolegy, ale i s kolegy 

z ODS a s kolegy z ANO upozorňuji, že je to 

potřeba řešit. V minulém roce došlo k určitému 

zlomu, kdy radní za školství začali přiznávat, že 

nějaký problém skutečně je. Protože předtím 

říkali, že míst je dost. Minule 18. května opět 

zopakovali, že míst je dost, ale my všichni víme, 

že to není pravda. 

Před rokem jsme přinesli budovy, aby se 

koupily, a nic se nestalo. Já to zvedám každý 

výbor. Zvedám to teď každé Zastupitelstvo. Jak 

mi může někdo z koalice tohle vyčítat? Já to 

vůbec nechápu. A samozřejmě máme zajišťovat 

místa pro všechny děti, protože naše společnost 

potřebuje co nejobecněji vzdělané děti. Tak to 

je. 

Jan 

Čižinský 

Padouch Jan Čižinský 

nezájem 

o problematiku 

Myslím si, že každý má jít příkladem. A to není 

tak, že jsme to pojmenovali minulý rok, ale že 

jsme si v podstatě už tady před čtyřmi lety 

říkali, že ten problém bude. Je skvělé, že 

přicházíte s nápady, to si myslím, že je věcně 

správné. Je škoda, že jste na to netlačil v tom 

minulém volebním okolí. A je samozřejmě 

nezbytné, abychom se mnohem progresivněji 

dostali k nějakému výsledku. 

Tomáš 

Portlík 

Padouch RHMP 

nezájem 

o problematiku 

předkládá se tady koupě budovy pro úřad, jejíž 

zprocesování trvalo několik týdnů. 

A nepředkládá se budova pro střední školu, 

protože toho prostě radní nejsou schopni. 

Jan 

Čižinský 



Padouch Středočeský kraj příval studentů 

Tady padlo to, co já už jsem říkal před dvěma 

lety, že 40 % Středočechů studuje v Praze. 

Tudíž Praha nabízí vzdělávací služby nejen pro 

Pražany. A samozřejmě se to v těch financích 

nezohledňuje. Tady si myslím, že je zakopaný 

pes za mě, a nepůjdu pak do detailů, je v tom 

směrném čísle. 

Patrik 

Nacher 

Padouch Současná koalice 

nezájem 

o problematiku 

Ale většinou jsou to příspěvky – zaspalo se 

kdysi, a teď co s tím uděláme? Tady vlastně 

chybí ten drive. 

Jan 

Čižinský 

Obět 
Antonín 

Klecanda musí řešit problém 

Já vůbec nezávidím kolegovi Klecandovi, že do 

tohoto rychlíku naběhl a v relativně krátkém 

čase musí řešit spoustu problémů, které tu byly 

zanechány, za které jsme odpovědni úplně 

všichni. Někteří více, někteří méně, ale jak 

známo, zastupitelská odpovědnost má 

kolektivní hodnotu, čili každý svým způsobem. 

Tomáš 

Portlík 

Obět Žáci nedostatek kapacit Jinak je to zločin na těch dětech. 

Jan 

Čižinský 

Obět 
Antonín 

Klecanda 

je na něj svalována 

vina 

Já neříkám, že se všechno nepovedlo, ale plísnit 

tady kolegu Klecandu za absenci středních 

škol, není to poprvé, mi připadá přinejmenším, 

velmi eufemisticky vyjádřeno, nekolegiální. 

A prostě cítím potřebu a zodpovědnost se 

k tomu vyjádřit, abychom náhodou tady 

rétoricky svět neohýbali tam, kde vlastně není. 

Tomáš 

Portlík 

Obět Žáci nedostatek kapacit 

Tak si to pojďme říct, protože desítky tisíc rodin 

po celé zemi, ale řekněme 15-16 000 rodin 

v Praze teď zrovna řeší problém těch kapacit. 

Jan 

Čižinský 

Obět Praha příval dětí ze SčK 

42 % přihlášených studentů na střední školy 

v Praze není z Prahy. Skvělé. Počet 

přihlášených osob podle CERMATu překračuje 

počet osob v daném věku o 12 250 proti počtu 

Zdeněk 

Kovářík 



osob z "taťáku". Skvělé. Za toto obojí může 

Praha? No nepochybně nemůže. 

Obět Žáci a rodiče 

nezájem 

o problematiku 

Protože tohle je nedůstojné. Takhle těm dětem 

a rodičům nepomůžeme. Vy víte, že já jsem tady 

navrhoval tisk týkající se kapacit středních škol 

už před dvěma lety poprvé jako opozice, jako 

opoziční zastupitel. Prošlo to. 

Patrik 

Nacher 

Obět Žáci a rodiče nekoordinovanost 

My nemůžeme jenom říkat rodičům a rodinám 

a těm dětem, jsou tady Středočeši, my to řešit 

neumíme. 

Jan 

Čižinský 

 


